
رئیس انجمن علمی مامایی استان اصفهان مطرح کرد:  
»اعتراض وجدان«، تلخ ترین پیامد سقط جنین در مادران است

غـمِ مـانـا

در بیست و دومین نمایشگاه 
بین المللی محیط زیست عنوان شد؛
فولاد مبارکه در مسیر 

منافع ملی گام برمی دارد 
و الگویی برای سایر 

صنایع است
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هیئات کاشان برای شهادت امامزاده علی بن باقر)ع( 
قیام کنند

 روند انتقال زندان اصفهان به خارج از شهر 
پیگیری شد

 زنجیره تولید سالم؛ از مزرعه تا سفره 
 به بهانه برگزاری همایش ملی نان سالم در اصفهان؛ 

 توجه به مدیریت بحران در
رأس امور شهرداری های 

اصفهان باشد

اشتغال تحصیل کرده ها 
در اولویت اداره کار 

اصفهان باشد

کاهش 5 درصدی 
مصرف برق در 
استان اصفهان

 سال ۲۰۲۴ برای گردشگری چگونه بود؟
بازگشت به روزهای اوج با درخشش خاورمیانه
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

دوشنبه ۱۰ دی ۱۴۰۳
۲۸ جمادی الثانی  ۱۴۴۶

۳۰ دسامبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۲۶۴

۸ صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

ســایر  بــا  ثابــت کــرد  لیموچــی   مهــدی 
شــاه ماهی هایی که در بازار نقــل و انتقالات لیگ 
ایران صید می شوند فرق دارد. اگر چه چاشنی این 
بمب ســپاهانی در بازار  داغ دادو ستد بازیکنان در 

تابستان روشن شده بود اما...

آگهی مزایده نوبت اول

اداره کل اوقاف و امورخیریه استان اصفهان
م الف: 1855461

اداره کل اوقاف وامورخیر یه استان اصفهان درنظر دارد یکباب ساختمان اداری خدماتی 

واقع در چهارراه فلسطین نبش خیابان فلسطین و استانداری )محل اداره اوقاف سابق( 
را ازطریق مزایده کتبی بصورت غیرحضوری با شرایط ذیل به متقاضیان واجد شرایط به 

مدت یکسال شمسی به اجاره واگذار نمایند.
مشخصات

یک باب ساختمان اداری خدماتی به مساحت حدود 650 مترمربع با اجاره پایه ماهیانه 
650/000/000 ریال
شروط وتعهدات

- متقاضیان می بایست تقاضای کتبی خود بانضمام یک فقره چک تضمین شده بانکی 
به مبلغ ده درصد مال الاجاره سالیانه پیشــنهادی دروجه اداره کل اوقاف وامورخیریه 
اســتان اصفهان را تا پایان وقت اداری 1403/10/26 به دبیرخانه ایــن اداره کل واقع 

درخیابان میر- خ مصلی تحویل و رسید دریافت نمایند.
- کمیسیون مزایده ساعت 10 صبح روز1403/10/27 تشکیل و به پیشنهادات واصله 

رسیدگی خواهد نمود.
- کمیسیون مزایده در رد یا قبول هریک ازپیشــنهادات مختار است و به پیشنهادات 

رسیده ناقص و یا مخدوش ترتیب اثر داده نخواهد شد.
- مزایده بصورت کتبی وغیرحضوری برگزار خواهد شد.

- برنده مزایده موظف است پس ازاعلام نظر کمیسیون مزایده حداکثرظرف مدت سه 
روز کاری نسبت به تنظیم قرارداد اجاره نامه وفق قانون موجر ومستاجر مصوب سال 
76 وآئین نامه آن اقدام نماید. درغیراینصورت موضوع به منزله انصراف تلقی وضمن 
ضبط سپرده به نفع مالک ، برابرمقررات نسبت به تنظیم قرارداداجاره با نفربعدی اقدام 

خواهد شد.
- سپرده نفراول درهنگام تنظیم سند اجاره نامه درحســاب اداره اوقاف باقی خواهد 
ماند که پس از کسر هزینه انتشــار آگهی مزایده وهزینه کارشناسی به حساب نفر اول 
 واریز می گردد و سپرده نفرات دوم وسوم پس از تنظیم ســنداجاره با نفر اول مزایده 

مسترد خواهدشد.
 - 3 ماه اجاره پیشــنهادی در هنگام تنظیم ســنداجاره نامه بعنوان ودیعه دریافت و 
تا پایان قرارداد در حساب اداره کل اوقاف استان اصفهان به عنوان ودیعه قرض الحسنه 

باقی خواهد ماند.
 درپایان مدت زمان اجاره مســتاجر هیچگونه حق وحقوقی در ارتبــاط با ملک ندارد.

و ملزم به تخلیه می باشد.
-از مســتاجر  وثیقه معتبر و تضمین کافی جهت تخلیه محل در پایان مدت قرارداد و 

تأدیه اجاره بهاء اخذ خواهدشد.
تلفن تماس 25290000 داخلی 4010
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))آگهی مزایده نوبت دوم((

م الف: 1849070 رضا غلامرضایی-شهردار بادرود

شهرداری بادرود در نظر دارد با اســتناد به مصوبه شورای اسلامی شهر تعداد 4 قطعه زمین با کاربری مسکونی به شــرح جدول ذیل از طریق تشریفات آگهی مزایده 

عمومی تحت شرایط وضوابط ذیل به متقاضیان واگذار نماید.

قیمت به ازای متراژمترمربعشماره سندشماره قطعه ردیف
هر متر مربع 

5 درصد مبلغ 
آدرسسپرده 

قطعه شماره 121
10142 فرعی از 

159 اصلی
184/3130/000/000276/465/000

انتهای خیابان کشاور ز– جاده 
قدیم آقا علی عباس)ع(

قطعه شماره 22 2
10143 فرعی 
275/000//210/8530/000/000316از 159 اصلی

انتهای خیابان کشاورز – جاده 
قدیم آقا علی عباس)ع(

قطعه شماره 35
10126 فرعی از 

159 اصلی
202/0530/000/000303/075/000

انتهای خیابان کشاورز – جاده 
قدیم آقا علی عباس)ع(

قطعه شماره 49
10130 فرعی از 

159 اصلی
206/1125/000/000257/637/500

انتهای خیابان کشاورز – جاده 
قدیم آقا علی عباس)ع(

1-پیشــنهاد دهندگان می بایســت مبلغ تضمین در مزایده را بصورت ضمانت نامه بانکی یا اســناد خزانه ویا فیش نقدی واریزی به حســاب ســپرده شهرداری به 
شماره106682190001بانک ملی ضمیمه پیشنهاد خویش نمایند.

2 - برگزاری مزایده صرفاً،از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد وکلیه مراحل مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده پرداخت تضمین شرکت در 
مزایده ارسال پیشنهاد قیمت واطلاع از وضعیت برنده بودن شرکت کنندگان در مزایده از طریق توکن امکان پذیر می باشد.

3--متقاضیان از تاریخ 1403/10/03 تا پایان وقت اداری مورخ1403/10/10 فرصت دارند از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت اسناد شرکت در مزایده را دریافت 
نمایند. همچنین متقاضیان تاتاریخ 1403/10/22فرصت دارند قیمت پیشنهادی خود را از طریق سامانه ستاد ارسال فرمایند.

4- پیشنهادهای رسیده در مورخ1403/10/23 در کمیسیون مربوطه که درمحل شهرداری تشکیل می شود باز وقرائت خواهد شد.

چاپ دوم
 آگهی فراخوان های ارزیابی کیفی شماره  4030/6009 

 و تجدید شماره 4030/6003 

)شماره 2003001188000078 و 2003001188000077 در سامانه ستاد(

روابط عمومی شركت برق منطقه ای اصفهان

شركت مناقصه گزار: شركت برق منطقه ای اصفهان

موضوع شماره 

4030/6009MR ارزیابی توان تامین یک دستگاه تپ چنجر خلأ

4030/6003 )تجدید(
ارزیابی توان انجام عملیات اجرایی اورهال ترانسفورماتور و 

راکتورهای انتقال تحت پوشش شرکت برق منطقه ای اصفهان

نحوه دریافت استعلام  ارزیابی كیفی: كلیه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابــی كیفی از دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی كیفی تا تهیه لیست 

كوتاه، با مراجعه به "سامانه تداركات الكترونیكی دولت)ستاد(" به آدرس www.setadiran.ir امكان پذیر خواهد بود. )اطلاعات تماس "سامانه 

تداركات الكترونیكی دولت)ستاد(" جهت انجام مراحل عضویت در سامانه و دریافت گواهی امضاء الكترونیكی)توكن(: مركز تماس: ۰۲۱-۴۱9۳۴، 

تماس با كارفرما، در صورت لزوم در ساعات اداری روزهای كاری با شماره 031-36270820(

مهلت دریافت اسناد: از ساعت 10:00 صبح روز چهارشنبه مورخ 1403/10/05 تا ساعت 16:00 روز یکشنبه مورخ 1403/10/16

مهلت و محل تحویل استعلام  ارزیابی كیفی: نسخه الكترونیكی كلیه مدارك و مستندات اسناد مناقصه بایستی حداكثـر تا ساعت ۱۴:۰۰ روز دوشنبه 

مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۱ در "سامانه تداركات الكترونیكی دولت)ستاد( بارگذاری گردد.

شرایط فراخوان ارزیابی: 

1- پس از بررسی اسناد و مدارك واصله فراخوان  در چهارچوب ضوابط و مقررات از شركت های واجد شرایط برای دریافت اسناد و مدارك مناقصه 

دعوت بعمل خواهد آمد.

2- شركت برق منطقه ای اصفهان می تواند تا 2 سال آینده از نتایج این فراخوان  جهت اجرای پروژه های مشابه استفاده نماید. 

3- سایر شرایط و اطلاعات مربوط به فراخوان  در استعلام ارزیابی كیفی، موجود می باشد.

ضمناً می توانید این آگهی را در سایت های اینترنتی مشاهده کنید

www.erec.co.ir    www.tavanir.org.ir    http://iets.mporg.ir      www.setadiran.ir     

نوبت دوم

م الف: 1851986

 بمب تابستانی سپاهان
در زمستان منفجر شد 
 لیموچی؛  بزرگ ترین لیموچی؛  بزرگ ترین
شاه ماهی لیگ شاه ماهی لیگ ۲۴۲۴

در پژوهش های انجام شده در اصفهان تجارب مادرانی که جنین خود را سقط کرده اند بر اساس 
مؤلفه های »وجدان«، »اختیار فردی«،»عدم زیان باری« و»عدالت« طبقه بندی شده که نتایج آن 
قابل تأمل است. بر اساس این تحقیقات، بســیاری از مادران، اختیار و اراده ای برای سقط جنین 
ندارند و آنها نیســتند که برای این کار تصمیم می گیرند. بر اساس نتایج به دست آمده بسیاری از 
مادران تجربه گر سقط جنین نمی دانســتند که این اقدام چه عوارض جسمی و روانی برای آنها به 

دنبال خواهد داشت و از این موضوع اظهار بی اطلاعی می کنند.  



دوشنبه ۱۰ دی ۱۴۰۳ / ۲۸ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۳۰ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۶۴

سارقان کادوهای عروس و داماد گلپایگانی دستگیر شدند
فرمانده نیروی انتظامی گلپایگان گفت: ۲ سارق حرفه ای که کادوهای عروس و داماد گلپایگانی را در 
مجلس عروسی به سرقت برده بودند، دستگیر شدند. ســرهنگ علی اصغر محمدی در گفت و گو با 
»ایرنا« افزود: بر اساس تماس تلفنی که با پلیس ۱۱۰ حاصل شد، گزارش سرقت کادوهای اعطا شده 
به عروس و داماد در این شهرستان ثبت شــد و مأموران بلافاصله با حضور در محل مورد نظر و بررسی 
میدانی، عملیات خود برای شناسایی سارقان را آغاز کردند. وی افزود: این سارقان سابقه دار که دو مرد 
اهل همین شهرستان هستند، کلیه کادوهای دریافتی عروس و داماد به ارزش 8 میلیارد ریال را ربوده 
و متواری شده بودند که با اقدامات هوشــمندانه پلیس، شناسایی و دستگیر شدند. فرمانده انتظامی 
 گلپایگان تصریح کرد: متهمان دســتگیر شــده در تحقیقات اولیه به بزه ارتکابی اعتراف کرده و برای 

اعمال قانون به مرجع قضایی تحویل داده شدند. 

ضبط و جریمه، تاوان حمل گردوی قاچاق
پرونده گردوی قاچاق در شعبه اول بدوی ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی 
شهرستان نطنز رسیدگی شد. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان 
گفت: پرونده قاچاق 86 کیسه گردو به میزان ۲۰64 کیلوگرم و همچنین ۲۰۰ کارتن مغز گردو به میزان 
۲۰۰۰کیلوگرم در مجموع به ارزش ۹ میلیارد و 6۲6 میلیون ریال در شــعبه اول بدوی ویژه رسیدگی به 
تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی شهرستان نطنز رســیدگی شد. علی اکبر مختاری افزود: 
شعبه پس از بررسی مستندات موجود و ارائه نشدن مدارک قانونی ورود کالای خارجی، اتهام انتسابی 
را محرز و علاوه بر ضبط کالا متخلف را به پرداخت ۹ میلیــارد و 6۲6 میلیون ریال جزای نقدی معادل 
ارزش کالا محکوم کرد و جریمه وصول شــد. وی گفت: مأموران پلیس امنیت اقتصادی شهرســتان 
نطنز محموله قاچاق را از یک خودروی کامیون کشف و پرونده این تخلف را برای رسیدگی به تعزیرات 

حکومتی ارسال کردند.

ارائه خدمات رایگان دندان پزشکی به اهالی شهر حسن آباد
در اردوی جهاد سلامت، خدمات رایگان دندان پزشکی به اهالی شهر حسن آباد جرقویه ارائه شد. 

مسعود جمشیدی، شهردار حسن آباد گفت: »در این اردوی یک روزه بیش از ۱۵۰ نفر از اهالی از خدمات 
مختلف دندانپزشکی به صورت رایگان استفاده کردند.«

سیدپیمان مسأله گو ، مسئول گروه جهادی شهید ابوالفضل شیروانیان سپاه صاحب الزمان )عج( استان 
با اشاره به فعالیت های این گروه جهادی گفت: »از ابتدای سال جاری تا کنون هفت اردوی جهاد سلامت 
در استان به همت این گروه ۵۰ نفره دندانپزشکی، برگزار شده است که بیش از ۱۵۰۰نفر خدمات رایگان 
دندانپزشکی دریافت نموده اند.«شهر حسن آباد مرکز بخش جرقویه علیا در فاصله  4۵ کیلومتری مرکز 

شهرستان و ۱۲۰ کیلومتری مرکز استان، جمعیتی بیش از ۵۰۰۰ نفر دارد.

تکمیل طرح های مسکن اردستان تا شهریور سال آینده
تمامی طرح های ساخت مسکن در حال اجرای شهرستان باید تا شهریور سال ۱4۰4 تکمیل و تحویل 
متقاضیان شود. سرپرست فرمانداری اردستان گفت: طرح مسکن کریمان و نهضت ملی مسکن در 
سطح شهرستان نیازمند جهش و برنامه ریزی است و دستگاه های مربوط حداکثر تا شهریورماه سال 
آینده باید واحد های مسکونی را تکمیل و تحویل متقاضیان دهند. محسن حیدری افزود: شهرستان 
بیش از ۹۰ معدن دارد که 6۰ معدن آن فعال است، معدن داران در قبال خدماتی که از شهرستان می گیرند 
تا کنون ۱۵درصد حــق تعهدات اجتماعی از درآمد خــود را پرداخت نکرده اند کــه پیگیر احقاق حقوق 
شهروندان هستیم. وی با اشاره به مشکل کارگران ســه واحد صنعتی شهرستان گفت: با اقدام انجام 

شده در تهران مشکل یکی از این واحد ها تا هفته آینده برطرف و حقوق کارگران پرداخت خواهد شد.

سردار فضلی:

۸ ماه فتنه ۸۸ به اندازه ۸ سال دفاع مقدس انرژی گرفت
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه با بیان اینکه در فتنه 88 روزانه تا 
۱۰۰ هزار بسیجی به کمک نیروهای امنیتی می آمدند، گفت: هشت ماه 
فتنه 88 به اندازه هشت ســال دفاع مقدس از حافظان امنیت انرژی 
گرفت. به گزارش خبرگزاری »تسنیم«، سردار علی فضلی شامگاه شنبه 
در آســتان مقدس هلال بن علی)ع( ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای دفاع مقدس و مقاومت، اظهار کرد: این روزها در تاریخ انقلاب 
اسلامی روزهای مهمی است و یکی از این روزهای مهم یوم ا... ۹ دی و 
دیگری سالروز شهادت شهید سلیمانی و سالروز عملیات کربلای چهار 
و پنج است. وی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای شهرستان آران 
و بیدگل، افزود: بزرگ ترین حضور تاریخی مردم ایران در دموکراســی 
دفاع از اســلام در خرداد سال 88 خلق شد که ســابقه قبلی نداشت، 
 اما حیله دشــمن تکراری اســت و این موضوع از صدر اسلام تاکنون 

وجود داشته است. 
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان 
اینکه دشمن قصد داشت حضور پرشور مردم در انتخابات سال 88 را به 
حاشیه بکشانند و با دســتکش های مخملی زیردستان پولادین قصد 
حیله و نیرنگ داشت و یکی از نامزدان انتخاب پیش از مشخص شدن 
آراء خود را پیروز انتخابات دانســت. وی ضمن اشاره به واژه »تقلب« 
به عنوان رمز دشمن، گفت: دشمن قصد شکستن حرمت حضور مردم 
را داشــتند و به بهانه تقلب درخواســت کردند تا بخشی از مردم به کف 
خیابان بیایند و مسیرهایی را برای این کار انتخاب کردند و این سناریو 
شروع شد. فضلی ضمن اشاره به تعدی برخی فریب خوردگان به اماکن 
مختلف دولتی و حتی برخی رده های بسیج، تصریح کرد: رهبر معظم 
انقلاب در این شرایط اقامه نماز جمعه کردند و خطبه خاصی نیز ایشان 

ایراد فرمودند که دل هر انسانی را به درد آورد. وی با بیان اینکه در سال 
88 افرادی از عناصر فتنه و آشوب های ایران حمایت کردند که امروز از 
سقوط ســوریه حمایت کردند، تأکید کرد: آمریکا، کشورهای اروپایی، 
برخی از کشــورهای منطقه و برخی دیگر از کشورها علناً از شورشیان و 

سران فتنه حمایت کردند.
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان 
اینکه هشت ماه جریان فتنه در تهران وجود داشت، افزود: دشمن قصد 

رعب و وحشت و ایجاد دوقطبی را داشــت و مردم را در مقابل یکدیگر 
قرار دهند اما مردم بابصیرت ایران اســلامی صف خود را از شورشیان 
جدا کردند. وی با بیان اینکه روزانه تا ۱۰۰ هزار بسیجی به کمک نیروهای 
امنیتی می آمدند، خاطرنشان کرد: این هشت ماه به اندازه هشت سال 
دفاع مقدس از حافظان امنیت انرژی گرفت تا اینکه شورشیان اهانت 
را به اوج رساندند و به عزای سیدالشهدا)ع( اهانت شد و از این رو ۹ دی 

خاتمه فتنه سال 88 بود.

نماینده مــردم نطنز، بادرود و قمصــر در مجلس از 
عدم هماهنگی مسئولان کاشــان در رفع مشکلات 
روســتاییان بخش قمصر انتقاد کرد و گفت: خروج 
بیش از ۱۰۰ خانوار از روســتا به طور مستقیم به این 
بی توجهی ها مرتبط اســت. به گزارش »تســنیم«، 
حسین عبدلی در حاشــیه بازدید از روستای الزگ، 
کلوخ و  منطقه کرســگان، اظهار کــرد: خروج بیش 
از ۱۰۰ خانوار از روســتا به دلیل عدم هماهنگی بین 
سازمان ها و ادارات کاشــان مایه تأسف است. عضو 
هئیت رئیسه کمیســیون بهداشت و درمان مجلس 
به وضعیت نگران کننده  مهاجرت روســتاییان اشاره 
کرد و گفت: این وضعیت ناشی از عدم هماهنگی بین 
ســازمان ها در تأمین نیازهای روستاییان در منطقه  
الزگ از بخش قمصر کاشان است. وی با بیان اینکه 

عدم هماهنگی بین دستگاه ها مشکلات جدی برای 
 افراد به وجود آورده است، تأکید کرد: خروج بیش از

۱۰۰ خانــوار از روســتا به طــور مســتقیم بــه این 
بی توجهی ها مرتبط اســت و این موضوع، مشکلات 

جدی برای ساکنان به وجود آورده است. 
نماینده نطنز، بــادرود و قمصر در مجلس شــورای 
اسلامی گفت: برخی ســهل انگاری های مدیران، نه 
تنها نیازهای روزمره مردم را تحت تأثیر قرار داده بلکه 
به کاهش کیفیت زندگی و افزایش مهاجرت از روستا 
منجر شده اســت. عبدلی خاطرنشــان کرد: تأمین 
گازرسانی عادلانه به تمام نقاط روستایی کرسگان و 
آستانه و عدم نظارت بر برداشت آب های زیرزمینی 
برای این روســتا از اهمیت بالایی برخوردار است و 
باید به طور فوری به این موضوعات رســیدگی شود. 

وی گفت: از مســئولین مربوطه درخواســت داریم 
هرچه ســریع تر هماهنگی های لازم را برقرار کرده و 
به ویژه پروژه های تأمین شــبکه گاز را اجرایی کنند 
و با اطلاع رســانی مناســب به مردم درباره امکانات 
و خدمات جدید از بروز مشــکلات جدی جلوگیری 
کنند. عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
ضمن تأکید بر پیگیری مشکلات اهالی این منطقه 
از بخش قمصر کاشان تصریح کرد: شخصاً تا تحقق 
اهداف تعیین شــده در کنار شورای اسلامی روستا و 

مردم محروم این منطقه خواهم بود.

مهاجرت ۱۰۰خانوار  یک روستای نطنز  به دلیل ناهماهنگی 
مسئولان

رئیس ستاد دیه کاشان از آزادی سه مادر زندانی با جرایم غیرعمد در کاشان خبر داد. علی راحمی در گفت وگو با »تسنیم«، با اشاره به اجرای طرح »مهر فاطمی« 
در شهرستان کاشان، اظهار کرد: این طرح از شهادت حضرت زهرا)س( تا میلاد باســعادت صدیقه کبری)س( به منظور آزادی مادران با جرایم غیرعمد اجرایی 
شد. وی در بیان نتایج اجرای این طرح، افزود: با مشارکت خیران و شهروندان کاشانی تعداد سه نفر زندانی مادر با مبلغ کل بدهی ۱۲ میلیارد ریال آزاد شدند و به 

آغوش گرم خانواده بازگشتند، در حالی که شاکیان این مادران نیز از بخشی از مطالبات خود گذشتند.  
رئیس ستاد دیه کاشــان با بیان اینکه در این پرونده ها با اخذ گذشــت از شــکات نهایتاً مبلغ ۲۱ میلیارد ریال پرونده های این مددجویان مختومه شده است، 
خاطرنشان کرد: خوشبختانه با فرهنگ سازی صورت گرفته آزادی زندانیان جرایم غیرعمد رشــد خوبی در منطقه داشته است. وی با بیان اینکه علاوه بر آزادی 
مادران زندانی با جرایم غیرعمد هدیه روز مادر نیز موجب آزادی دو زندانی جرایم غیرعمد شد، گفت: مادری که 6۰ میلیون تومان هدیه روز مادر دریافت کرده بود، 

آن را برای آزادی زندانیان جرایم غیرعمد اختصاص داد و دو زندانی آزاد شدند.

خبر روز»مِهر فاطمی« در کاشان ۳ مادر  زندانی را آزاد کرد

عکس خبر

آسمانی شدن پدر شهید 
سید غلامحسین موسوی در 

روستای بیاضه
رئیس بنیــاد شــهید و امــور ایثارگران 
شهرســتان خوروبیابانک گفت: کربلایی 
سید محمود موسوی در ۹۷ سالگی دعوت 
حق را لبیک گفت. کاظم رشــیدی افزود: 
پیکر این پدر شهید سه شنبه در روستای 

بیاضه تشییع و به خاک سپرده می شود.

 ۵۷۴ کیلوگرم مواد غذایی تاریخ گذشته در  اردستان 
معدوم شد

مسئول بهداشت محیط شبکه بهداشت و درمان شهرستان اردستان اظهار کرد: گشت های بهداشت 
محیط شبکه بهداشت و درمان شهرستان اردستان به صورت دوره ای تشکیل و از مراکز تهیه و توزیع و 

فروش مواد غذایی بازدید و بازرسی به عمل می آورند.
ابوالفضل میرابوطالبی در گفت وگو با »ایسنا«،  با اشــاره به اجرای طرح بسیج سلامت مواد غذایی، 
آشامیدنی، آرایشی و بهداشتی توسط ۵ گروه از کارشناسان بهداشت محیط شبکه بهداشت و درمان 
شهرستان اردستان، افزود: در بازرسی های انجام شدهِ دو ماه گذشته تاکنون مقدار ۵۷4 کیلوگرم مواد 
غذایی غیرمجاز، فاسد و تاریخ گذشته کشف، جمع آوری و با حکم دادستان شهرستان معدوم شد. 
مسئول بهداشت محیط اردستان با بیان اینکه مواد غیرمجاز شامل مواردی می شود که مشخصه های 
لازم بهداشتی، علامت سیب سلامت و تاریخ تولید و انقضا را نداشته باشد، گفت: در بازرسی های صورت 
گرفته بیشترین اقلامی که به چشم می خورد به دلیل وضعیت اقتصادی و کاهش قدرت خرید مردم 
مواد غذایی تاریخ گذشته است. میرابوطالبی تصریح کرد: استفاده از زعفران های غیرمجاز و تقلبی در 
رستوران های شهری و بین راهی یکی دیگر از مواردی است که در بازرسی های صورت گرفته به چشم 
می آید. وی با اشاره به بازرسی هایی که از نانوایی های شهرستان انجام می شود، گفت: بیشترین تخلف 
بهداشتی که نانوایی ها مرتکب آن می شوند استفاده بیش از حد نمک به دلیل کیفیت و سستی پایین 
آرد است. مسئول بهداشت محیط اردستان خاطرنشــان کرد: در بازرسی هایی که از رستوران ها انجام 
می شود مهم ترین ایرادی که توسط کارشناسان بهداشت محیط گرفته می شود، تاریخ انقضای مواد 
اولیه و انبارداری مواد غذایی آنها است که با متخلفان برخوردهای لازم صورت می گیرد. میرابوطالبی 
از شهروندان خواست در زمان خرید مواد غذایی به تاریخ تولید و انقضای مواد غذایی دقت کنند و در 
صورت مشاهده مواد غذایی تاریخ گذشته از طریق ســامانه شکایت های مردمی ۱۹۰ واحد بهداشت 

محیط شبکه بهداشت و درمان شهرستان اردستان اطلاع دهند.

اجرای طرح سنجش نوآموزان برای ورود به دبستان در کاشان
مدیر آموزش و پرورش شهرستان کاشان گفت: خانواده هایی که کودکان متولد نیمه دوم سال۱۳۹۷ و 

نیمه اول ۱۳۹8 دارند باید در طرح سنجش نوآموزان بدو ورود به دبستان شرکت کنند. 
غلامرضا بخشی موحد در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: قانون برنامه هفتم، آموزش وپرورش را موظف 
کرده است که برای دانش آموزان پرونده آموزشی، رشدی و تربیتی تهیه کند که طرح سنجش بخشی 
از این فرایند است. وی افزود: کودکانی که مشکلات آنها در طرح سنجش، شناسایی می شود، در مرکز 
جامع سنجش آموزش و پرورش زیر نظر متخصصان از جمله گفتار درمان، کار درمان تحت آموزش های 
تخصصی قرار می گیرند. مدیر آموزش و پرورش کاشــان گفت: نوبت گیری به صورت الکترونیکی و 
در »سامانه جامع سیرت« به نشانی csdeo.ir.sirat۲ و یا ســامانه »دولت من« انجام می شود و 
خانواده ها باید بر اساس تاریخ و ساعت مشخص شده به مرکز جامع سنجش، آموزش و توانبخشی 
واقع در ابتدای خیابان طالقانی محل دانشگاه فرهنگیان سابق مراجعه کنند. بخشی موحد با اشاره به 
اهمیت ارزیابی به موقع نو آموزان، گفت: مداخله بهنگام، از مهم ترین عنصر پیشگیری از ضعف تحصیلی 
دانش آموزان در پایه اول است که لازم است به صورت جامع در کودکستان ها اجرا شود. وی تصریح کرد: 
کودکان نیازمند توجه خاص آموزشی در کنار دانش آموزان عادی درس می خوانند، اما نیازمند مداخلات 

والد محور هستند که در فرصت باقیمانده تا آغاز سال تحصیلی آینده، تحت آموزش قرار می گیرند. 
مدیر آموزش و پرورش کاشان افزود: در طرح سنجش نوآموزان بدو ورود به دبستان 6۵۰۰ نفر از کودکان 
شهرستان کاشان در روزهای شنبه تا سه شنبه مورد ارزیابی های تخصصی قرار خواهند گرفت که نسبت 
به سال قبل نزدیک به ۹ درصد افزایش داشته است. بخشی موحد تصریح کرد: طرح سنجش کودکان 
از ابتدای آبان ماه شروع شده و تا پایان آذرماه، ۱۲۰۰ نوآموز ارزیابی شده اند و امیدواریم که خانواده ها با 

آگاهی نسبت به اهمیت این برنامه، مشارکت فعال تری داشته باشند.

با مسئولان

هیئات کاشان برای شهادت 
 امامزاده علی بن باقر)ع( 

قیام کنند
استاد حوزه و دانشگاه با تأکید بر تکریم امامزاده 
علی بن باقــر )ع( گفت: هیئات کاشــان برای 
شــهادت امامزاده علی بن باقر )ع( قیام کنند. 
به گزارش »تســنیم«، حجت الاسلام علیرضا 
پناهیان در آســتان مقدس امامزاده علی بن 
باقر)ع( مشهد اردهال کاشان با بیان اینکه این 
در شب شهادت امامزاده عظیم الشأن هیئت ها 
باید قیام کنند، اظهار کــرد: مردم جهان با قیام 
برای این امامزاده پیش خــود می گویند اگر 
اینگونه برای پســر امام رفتــار می کنند، برای 
امام حسین)ع( یقیناً غوغا می کنند. وی با بیان 
اینکه مردم برای عاشــورای امامزاده علی بن 
امام محمد باقر)ع( قیام کنند، افزود: هرچه در 
این مکان سرمایه گذاری کنید اولین فایده آن 
به کربلا و امام حســین)ع( و اســلام می رسد و 
حضور در این مکان مقدس را برای خود توفیق 
می دانم. اســتاد حوزه و دانشگاه با بیان اینکه 
امامزاده علی بن باقر)ع( مکانی عادی نیست، 
گفت: همه باید برای حضور عظیــم زائران در 
آستان مقدس امامزاده علی بن باقر)ع( تلاش 
کنند و باید به گونه ای باشد که سابقه داران حاضر 
در این مکان مقدس خود را بــرای پذیرایی از 
زائران جدید آماده کنند. وی با بیان اینکه وقتی 
این عزاداری ها باشد خون سیدالشهدا)ع(هدر 
نمی رود، گفت: کاشان به شهر هیئات مذهبی 
معروف است و از حضور پرشــور مردم در این 
آســتان مقدس بغض کردم چراکــه نمونه ای 
همچون جلسات روضه امام حسین)ع( وجود 
ندارد. حجت الاسلام پناهیان با اشاره به روایتی 
از امام محمد باقر)ع( گفت: لازم اســت تا برای 
شناســاندن این امامــزاده واجب التعظیم به 
مردم تمام تــلاش و اهتمام صــورت بگیرد و 
زیرساخت های لازم برای حضور پرشور زائران در 
مناسبت های مختلف فراهم شود. وی با بیان 
اینکه امامزادگان پایگاه های فرهنگی محسوب 
می شــوند، تأکید کرد: امامزاده علی بن امام 
محمد باقر)ع( به واسطه جایگاه و منزلت خود 
دارای مقام بالا و مرتبه والایی اســت و از این 
رو این امامزاده عظیم الشــأن باید به جهانیان 

معرفی شود.

اخبار

استان

رئیس اورژانس کشور گفت:باتوجه به وجود سایت 
هسته ای نطنز در منطقه، بیمارستان شهید بهشتی 
کاشان به لوازم رفع آلودگی پرتوی مجهز می شود. 
دکتر جعفر میعادفر روز یکشــنبه در حاشیه بازدید 
از دانشــگاه علوم پزشکی کاشــان در گفت و گوی 
اختصاصی با »ایرنا« افزود:پیرو تهدیدهایی که در 
کشور وجود دارد و باتوجه به اتفاق هایی که در جهان 
رخ داده، در منطقه کاشان ایستگاه های هسته ای 
وجود دارد،بــه همین دلیل برنامــه پدافند پرتوی 
با اســتادان مجرب پدافند غیرعامل در دانشــگاه 

علوم پزشکی کاشــان برگزار می شــود. وی اظهار 
کرد: در برنامه پدافند پرتوی، آموزش های سلامت 
و نحوه پیشــگیری،آمادگی و مقابلــه با تهدیدات 
ارائه می شــود،با توجه به توسعه و به کارگیری امور 
هســته ای در صنعت و...، همکاران ما باید آگاهی 

دقیق در خصوص نحوه مراقبت هــای ویژه از خود 
و بیمارانی که تحت اشــعه قرار می گیرند داشــته 
باشــند. رئیس اورژانس کشــور بیان کرد: برنامه 
پدافند پرتوی از امروز شروع و تا ۱۱ دی ماه )فردا( 
به مدت سه روز در دانشگاه علوم پزشکی کاشان با 

همکاری ســازمان پدافند غیرعامل کشور و پدافند 
وزارت بهداشت برگزار می شود. 

جمعیت نزدیک به ۵۰۰ هزار نفری شهرستان های 
کاشــان و آران و بیــدگل، زیرپوشــش خدمات 
بهداشتی و درمانی دانشــگاه علوم پزشکی کاشان 
قرار دارد. شهرســتان کاشــان با جمعیــت افزون 
بر ۳64 هزار نفــر در فاصله حــدود ۲۰۰ کیلومتری 
 شمال اصفهان و شهرستان آران و بیدگل با بیش از

 ۱۰۳ هزار نفــر جمعیت در حــدود ۲۱۵ کیلومتری 
اصفهان قرار دارد.

 رئیس اورژانس کشور:

 بیمارستان شهید بهشتی کاشان به لوازم رفع آلودگی پرتوی 
مجهز می شود



محققین اصفهانی مطرح کردند

کشاورزی عمودی؛ راهکاری نوین برای تأمین امنیت غذایی
کشاورزی عمودی به عنوان رویکردی نوین و پایدار، راه حلی مؤثر برای تأمین امنیت غذایی و مدیریت 
منابع در کشور است و محققان مرکز تحقیقات جهاد کشاورزی و آموزش منابع طبیعی استان اصفهان 
بر ضرورت توسعه این روش تأکید دارند. به گزارش »ایرنا«، کشاورزی عمودی، روشی مدرن در کشت 
گیاهان اســت که در آن گل ها، گیاهان دارویی، خوراکی و ســبزی ها بر روی سازه های عمودی مانند 
دیوارها، ستون ها یا ریل ها و در طبقات مختلف پرورش داده می شوند و با توجه به افزایش جمعیت، 
بحران های منابع طبیعی و چالش های بخش کشاورزی، این روش به عنوان راه حلی فناورانه، می تواند 
راهکاری برای رفع مشکلات باشــد. یکی از محققان مرکز تحقیقات جهاد کشاورزی و آموزش منابع 
طبیعی استان اصفهان با اشاره به استقبال جهانی از کشاورزی عمودی گفت: مشکلاتی مانند کمبود 
آب، انرژی و نیروی کار ما را به حرکت به  سمت کشاورزی عمودی سوق می دهد و کشورهای پیشرفته ای 
مانند ژاپن و هلند که محدودیت های مشابه دارند این روش را توسعه داده  و ایران نیز با توجه به تنوع 
اقلیمی و دسترسی به انرژی خورشیدی، ظرفیت بالایی در این زمینه دارد. علی فرهادی در گفت وگو با 
»ایرنا« افزود: تحریم ها و کمبود فناوری های مورد نیاز، توسعه کشاورزی عمودی در ایران را کُند کرده 
است اما استفاده از این روش در محیط های کنترل  شــده می تواند تولید محصولات برگی و گیاهان 
زینتی را به شدت افزایش دهد، به عنوان مثال کاشت گوجه  فرنگی در هلند با استفاده از این روش به 
بیش از 1000 تن در هکتار رســیده در حالی که عملکرد ما درخصوص ایــن محصول در زمان حاضر در 
فضای باز به صورت خوشبینانه ۵0 تن در هکتار و در گلخانه ها ۲00 تا ۲۵0 هکتار است. وی خاطرنشان 
کرد: کشاورزان ما علاقه مند به استفاده از کشت »هیدروپونیک« )روشی که در آن، ریشه ها در محلول 
آب حاوی مواد مغذی قرار گرفته یا با اسپری تغذیه می شوند( هستند اما اجرای آن به دلیل تحریم  ها 
گسترش پیدا نکرده و اگر در این مقوله ورود پیدا کنیم افزایش عملکرد و تولید غذا را خواهیم داشت. 
فرهادی با اشاره به نقش انرژی در کشاورزی عمودی گفت: ایران با برخورداری از 11 اقلیم از 1۳ اقلیم 
جهانی، ظرفیت های بی نظیری برای بهره گیری از انرژی های تجدیدپذیر مانند خورشــید دارد و این 
ظرفیت می تواند محدودیت های احتمالی انرژی را برطرف کند و اســتفاده از انرژی خورشــیدی در 
کشاورزی عمودی را توســعه دهد. وی ادامه داد: با توجه به کاهش ســطح زیر کشت در فضای باز و 
استفاده از فضای کنترل شده و ارتفاع، مزایای این روش بیشتر از چالش های آن خواهد بود. این محقق 
اصفهانی گفت: اقدامات پژوهشی در این زمینه در مرکز تحقیقات جهاد کشاورزی اصفهان آغاز شده 
است اما در حوزه تجاری هنوز وارد نشده  ایم. فرهادی با اشاره به اهمیت پژوهش در این زمینه گفت: 
مؤسسه های پژوهشی مانند پردیس ابوریحان دانشگاه تهران و پژوهشکده محیط های کنترل شده 
کرج فعالیت هایی در این زمینه آغاز کرده اند اما توسعه تجاری آن نیازمند ورود جدی بخش خصوصی 
است. وی کوتاه ترین مسیر آینده کشاورزی را بهره گیری از کشاورزی عمودی دانست و گفت: این نوع 

کشاورزی افق روشنی برای تأمین امنیت غذایی و بهره وری منابع دارد.  
یک عضو دیگر هیئت  علمی مرکز تحقیقات جهاد کشاورزی اصفهان نیز کشاورزی عمودی را راهکاری 
مؤثر برای امنیت غذایی دانســت و گفت: این روش با اســتفاده از فناوری های مدرن در محیط های 
کنترل شده، امکان تولید محصولات اُرگانیک و سالم را فراهم می کند. اکرم حمیدیان استفاده کارآمد از 
آب، انرژی های تجدیدپذیر و کاهش هزینه های حمل  و نقل، کمتر شدن جنگل زدایی و مدیریت آسان 
وظایف کشاورزی را از مزایای این روش دانست و افزود: با این رویکرد می توان علاوه بر بهبود سلامت 
شهری و کاهش آلاینده ها از محصولات در برابر شرایط جوی نامساعد محافظت و کشاورزی را به سمت 
پایداری هدایت کرد. وی افزود: مزارع عمودی هیدروپونیک و »اکواپونیک« )روشــی جدید شامل 
ترکیب آبزی پروری و پرورش گیاهان در آب است( می توانند علاوه بر تولید سبزی و صیفی ، علوفه تازه 
دام و آبزیان را نیز تولید کنند، این روش ضمن کاهش وابستگی به شرایط اقلیمی، کیفیت محصولات 
پروتئینی و لبنی را بهبود می بخشد. این دو محقق با تأکید بر اینکه توسعه کشاورزی عمودی در ایران 
نیازمند حمایت مالی و مشارکت و سرمایه گذاری جدی بخش خصوصی است، خاطرنشان کردند: 
هزینه های بالای اولیه و پیچیدگی فناوری از موانع اصلی این روش است با این حال پیش بینی می شود 

تا سال ۲0۵0 میلادی کشاورزی عمودی به یکی از ابزارهای اصلی تأمین غذای پایدار تبدیل شود.

نان یکی از پرمصرف ترین مواد غذایی در کشــورمان اســت؛ به گفته 
کارشناسان، دستیابی به نان سالم و باکیفیت به توجه جدی به زنجیره 
تولید آن از مزرعه تا سفره نیاز دارد به گونه ای که مسائل مختلفی مانند 
فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و مدیریت منابع آب و خاک را شــامل 
می شود. به گزارش »ایرنا«، نان، بخش عمده ای از مواد غذایی روزانه 
خانوارهای ایرانی را تشکیل می دهد به همین دلیل فرایند و هزینه های 
تولید آن در اقتصاد کشور و کیفیت آن در سلامت جامعه تأثیرگذار است؛ 
طبق آخرین آمار، میزان تولید گندم در ســال در کشورمان به حدود 1۵ 
میلیون تُن رسیده و از طرفی، مسئله تولید نان با مباحث و چالش های 
مختلفی مانند تولید گندم و آرد و ضایعات)دورریز( و کیفیت این ماده 

غذایی مواجه است.
به گفته یکی از استادان گروه زیست شناسی گیاهی دانشگاه اصفهان، 
ایران، مرکز پیدایش و زراعی سازی گندم است و ظرفیت های بسیاری 

برای افزایش تولید گندم و بهبود کیفیت نان در کشورمان وجود دارد.
حجت ا... سعیدی روز یکشنبه در گفت و گو با »ایرنا« با اشاره به مباحث 
مختلف مرتبط با نــان، اظهار کرد: گندم یکی از محصولات کشــاورزی 
راهبردی)استراتژیک( است و ایران نیز یکی از کشورهای پرمصرف این 
محصول به ویژه برای تولید نان به شمار می آید، از طرفی بحث خودکفایی 

و اقتصاد گندم از اهمیت زیادی برخوردارست که به عوامل جانبی مانند 
آب، سطح زیر کشت و قوانین بالادستی وابســتگی دارد. وی با بیان 
اینکه داشتن نان سالم، مستلزم تولید گندم و آرد سالم در بخش های 
مختلف مانند کشاورزی و صنعت است، افزود: به عنوان مثال اینکه مواد 
افزودنی به آرد یا نان چقدر بر روی سلامت مردم تأثیر دارد و انواع نان 

سالم چیست یکی از مباحث مهم در این زمینه به شمار می آید.

ایران، مرکز پیدایش گندم در دنیا
سعیدی که عضو مرکز پژوهشی فرآورده های طبیعی و زیستی دارویی 
دانشگاه اصفهان است، تأکید کرد: ایران، مرکز پیدایش طبیعی گندم در 
دنیاست، تحقیقات انجام شده نشان می دهد که نخستین زراعی سازی 
گندم در تمدن های قدیم ایران و در محدوده بین النهرین اتفاق افتاده 
است. وی که سال ها بر روی انواع نژاد و ارقام گندم مطالعه و پژوهش 
کرده اســت، افزود: ریشــه ارقام مختلف گندم از جمله نوع وحشی و 
خودروی آن )گیاهی که بدون کشت و زرع روید( که در دنیا وجود دارد 
از ایران است؛ بنابراین، ما با توجه به ذخایر وراثتی ارزشمند دارای این 
ظرفیت و توانایی هستیم که با غنی سازی ظرفیت ژنتیکی ارقام اصلاح 

شده گندم برای افزایش تولید و بهره وری آن اقدام کنیم.

لزوم توجه به مدیریت خاک و آب
این استاد دانشگاه به برخی از چالش های موجود در تولید گندم و نان 
اشاره کرد و گفت: با توجه به مباحثی مانند کمبود منابع آبی و خشکسالی 
باید برای رفع چالش های موجود، بحث مدیریت خاک و آب را به صورت 
اصولی و زیربنایی در دستور کار قرار دهیم. سعیدی افزود: استفاده از 
ارقام مناســب گندم، آموزش کشاورزان، فرآوری ســالم گندم و آرد و 

بازنگری در بخش صنعت و زنجیره تامین نیز ضروری است.

برگزاری همایش نان سالم در اصفهان
سعیدی با بیان اینکه دستیابی به نان ســالم یک موضوع چند وجهی 
اســت، گفت: با توجه به اهمیــت این موضوع برگــزاری همایش ملی 
نان سالم در دستور کار دانشــگاه اصفهان قرار گرفت. دبیر علمی کنگره 
همایش ملی نان سالم )از مزرعه تا سفره( افزود: این همایش توسط 
مرکز پژوهشی فرآوردهای طبیعی و زیستی دارویی دانشگاه اصفهان و 
با همکاری بخش های مختلف دانشگاهی، تحقیقاتی و صنعت اسفند 
امسال برگزار خواهد شد. وی با بیان اینکه در این همایش به محورهای 
مختلف درباره گندم و نان مانند بخش کشــاورزی، تحقیقات، اقتصاد، 
زنجیره تولید، شرکت های دانش بنیان، سرمایه گذاری و سیاستگذاری 
پرداخته می شــود، اظهار کرد: در این رویداد تلاش می شود با شناخت 
چالش ها و چشم اندازهای این بخش، به راهکارهای مناسب و کارآمدی 
برای تولید نان سالم برسیم. سعیدی با اشاره به همکاری بخش هایی 
مانند دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، نهادهای مرتبط با تغذیه و سلامت، 
مرکز تحقیقات جهاد کشــاورزی، ســازمان آرد و نان، کمیتــه آرد و نان 
استانداری و تعدادی از شــرکت های خصوصی در برگزاری این رویداد، 
ادامه داد: در همایش امسال توجه ویژه ای به شرکت های دانش بنیان 
و استفاده از ایده های آنها برای تولید نان سالم می شود. وی با تأکید بر 
اهمیت بحث خودکفایی در تولید گندم، خاطرنشان کرد: یکی از محورهای 
اصلی مورد بحث در این همایش همین موضوع است و باید با توجه به 
چالش های موجود مانند خشکسالی و کمبود منابع آبی به خوبی درباره 
آن تحقیق و اقدام شود. این استاد دانشگاه افزود: با توجه به مشکلات 
حوزه زراعت و کمبود آب، ما قادر نیستیم سطح زیر کشت را افزایش دهیم 
اما می توان با برنامه ریزی در یک سطح زیر کشت ثابت، میزان تولید و 
بهره وری را بیشتر کنیم. وی با بیان اینکه میزان تولید گندم در هر هکتار 
در ایران نسبت به متوسط جهانی پایین تر است، تصریح کرد: تغییرات 
اقلیمی در اختیار ما نیست اما می توان طوری برنامه ریزی کرد که از زمین 
و آب موجود بیشترین بهره برداری را داشته باشیم. به گزارش »ایرنا«، 
همایش ملی نان سالم )از مزرعه تا سفره( هشتم و نهم اسفند امسال در 
دانشگاه اصفهان برگزار می شود. محورهای همایش مذکور شامل »نان در 
آینه فرهنگ، تاریخ و تمدن ملل«، »نان و فرآورده های مرتبط و بهره گیری 
از آن ها: دیروز، امروز و چشم انداز آینده«، »صنعت نان«، »نان و صنایع 
غذایی«، »نان و امنیت غذایی«، »نقش نــان و فرآورده های غلات در 

سلامت« ، »اقتصاد و تجارت نان« و »زراعت غلات« است.

در یک ماه گذشته، حدود ۵ درصد مصرف برق و ۳ درصد مصرف گاز کاهش یافته 
است. مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان در نشست تخصصی ناترازی 
و مدیریت بهینه و تأمین پایدار انرژی به میزبانی شرکت برق منطقه ای اصفهان 
گفت: رعایت دمای 1۸ درجه ای و کاهش ۵0 درصد روشنایی در همه ساختمان های 
ادارات استان اصفهان و بازرسی های مســتمر از جمله روش های مصرف بهینه 

انرژی در این مدت بوده است. 
منصور شیشــه فروش افزود: طبق اعلام شرکت گازاســتان اصفهان، در یک ماه 
گذشته بیش از 9۲00 پایش ادارات دولتی اســتان انجام و گاز حدود 6۵00 ویلا و 
محل اقامتی بدون اسکان قطع شده است و اعمال محدودیت هایی برای تأمین 
گاز استخر ها داشــته ایم. وی اضافه کرد: همچنین در بخش کشاورزی و خانگی 
هم ضمن اطلاع رســانی قبلی اعمال محدودیت داریم و صنایع و شــهرک های 
صنعتی هم در خصوص برق، محدودیت های هفتگی داریم. شیشه فروش ادامه 

داد: مصوب شده هردستگاه در استان اصفهان یک مدیر انرژی داشته باشد و بر 
اجرای روش های مصرف انرژی نظارت داشــته باشد و در شرکت های برق، گاز و 
فرآورده های نفتی منطقه اصفهان قرارگاه ۲۴ ساعته رصد و پایش انرژی تشکیل 
شود. سعید محسنی، مدیرعامل شرکت برق منطقه ای اصفهان هم گفت: استان 
اصفهان با ۲000 مگاوات کســری برق مواجه اســت که برای جبران آن راهی جز 
اصلاح اقتصاد انرژی وجود ندارد.  مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه اصفهان نیز گفت: استان اصفهان رتبه اول مصرف فرآورده های نفتی را در 
کشــوردارد و دومین مصرف کننده بنزین پس از تهران هستیم.  فضل اله اکبری 
افزود: در همه مناطق اســتان اصفهان، توزیع نفت، گاز و بنزین به صورت یورو ۴ 
)سوخت پاک( است. حدود 1۲0 نفر از مدیران بخش صنعت، انرژی و کشاورزی 
در نشستی درباره مدیریت بهینه و تأمین پایدار انرژی به تبادل نظر پرداختند و از 

دغدغه هایشان گفتند.

با اعمال روش های مصرف بهینه انرژی

کاهش 5 درصدی مصرف برق در استان اصفهان

خبر روز

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم یدکی خودرو پاسخ داد

حجم قاچاق لوازم  یدکی خودرو چقدر است؟
رئیس اتحادیه صنف فروشندگان لوازم  یدکی خودرو و ماشین آلات تهران در واکنش به برآوردهای 
موجود درباره قاچاق لوازم  یدکی بیان کرد: حجم قاچاق در این حوزه ناچیز بوده و بسیاری از کالاها که 
فاقد شناسه کالا هستند، سال ها پیش 

وارد کشور شده اند.
به گزارش »ایســنا«، رئیــس اتحادیه 
صنف فروشندگان لوازم یدکی خودرو و 
ماشین آلات تهران درباره حجم قاچاق 
لوازم  یدکی خودرو و راهکارهای مقابله 
با آن اظهار کــرد: بزرگ ترین چالش در 
حوزه قاچاق، نبود یــک تعریف واحد از 

واژه »قاچاق« است.
وی با اشاره به اینکه اعداد و ارقام منتشر 
شده در رسانه ها اغلب با یکدیگر تفاوت زیادی دارند، توضیح داد: برخی بر اساس ماده 1۳ قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز، هر کالایی که فاقد شناسه کالا و کدرهگیری باشد را قاچاق می دانند، اما در 
عرف تجاری، بسیاری از کالاهای قانونی وارد شده که عوارض گمرکی نیز پرداخت کرده اند، به دلیل 

عدم تطابق با این ماده، قاچاق محسوب می شوند.
حسینی ادامه داد: این عدم هم راستایی در اجرا باعث شــده کالاهایی که به طور قانونی وارد کشور 
شده اند، به ویژه کالاهایی که قبل از تصویب ماده 1۳ وارد شــده اند، در آمار قاچاق لحاظ شوند. وی 
همچنین افزود که دســتگاه های ذیربط، کشــفیات خود را صرفاً بر اســاس ظن قاچاق محاسبه 

می کنند، در حالی که آمار قطعی باید مبنای عمل قرار گیرد.
وی در ادامه به مشکلات گمرکی اشــاره کرد و افزود: برخی ترخیص کاران، کالاها را به نام خود وارد 
کشــور می کنند و به دلیل محدودیت ها و رانت های گمرکی، واردکنندگان واقعی کالاهای خود را به 

این افراد می سپارند.
رئیس اتحادیه صنف فروشندگان لوازم یدکی خودرو و ماشین آلات تهران در خصوص کم اظهاری 
گمرکی گفت: در حال حاضر با توجه به تعیین ســقف واردات کالا، بســیاری از واردکنندگان برای 
کاهش حقوق و عوارض گمرکی، ارقام کمتری به گمرک اعلام می کنند. به عنوان مثال، شخصی که 
100 هزار دلار کالا وارد کرده، تنها ۴0 هزار دلار را به گمرک اعلام می کند. حسینی افزود: این اختلاف در 

ارزش گذاری کالاها نیز می تواند به قاچاق تبدیل شود.
بنا بر اعلام اتاق اصناف تهران، وی همچنین به این نکته اشاره کرد که با توجه به تعرفه های گمرکی 
قابل قبول، قاچاق لوازم  یدکی خودرو به  صرفه نیست و واردات قانونی از مبادی غیرقانونی مقرون 
به صرفه نیست. به عنوان مثال، واردات بلبرینگ صنعتی که از طریق مبادی قانونی حدود ۲0 میلیون 

تومان عوارض گمرکی دارد، در صورت قاچاق، عوارض آن به حدود 100 میلیون تومان خواهد رسید.
حسینی در ادامه تصریح کرد: تولیدکنندگان لوازم یدکی خودرو، در ابتدا کالاهای پرمصرف را تولید 
کرده و سپس به تولید قطعات با مصرف متوســط و کم مصرف می پردازند. کالاهای کم مصرف نیز 

ممکن است به صورت تجاری وارد کشور نشوند.
وی تأکید کرد: طبق مــاده ۴ قانون حمایت از مصرف کننده، تمامــی تولیدکنندگان و واردکنندگان 
کالاهای ســرمایه ای مانند خودرو، لوازم خانگی، ماشــین آلات صنعتی و قطعات یدکی موظف به 
داشتن نمایندگی رسمی و ارائه خدمات پس از فروش هســتند. با این حال، عدم انجام تکالیف 
قانونی توسط خودروسازان مونتاژی در ســال های اخیر، مشکلات زیادی در این حوزه ایجاد کرده 

است.
رئیس اتحادیه صنف فروشــندگان لوازم یدکی خودرو و ماشــین آلات تهران خاطرنشان کرد: اگر 

خودروسازان تکالیف خود را به درستی انجام می دادند، این چالش ها به وجود نمی آمد.

دیدگاه

با مسئولان

وزیر راه و شهرسازی گفت: در تعداد اتوبوس های بین شهری کمبود مشهود است. همچنین در حوزه ریلی کمبودهایی نیز در بخش واگن و لکوموتیو وجود دارد.
به گزارش »ایسنا«، فرزانه صادق در یک برنامه تلویزیونی با اشاره به اقدامات و برنامه های وزارت راه و شهرسازی در خصوص حوزه حمل و نقلی دریایی، جاده ای، 
ریلی و هوایی گفت: یکی از موضوعاتی که در توسعه و شکوفایی اقتصادی دریامحور تأثیرگذار است شبکه کریدوری جنوب است . با تفاهمی که با سازمان بنادر 
و دریانوردی انجام شده این کریدور آزادراهی و بزرگراهی ارتباط بدون گلوگاه گواتر به شلمچه اســت. در حقیقت این کریدوری است که می تواند شرق به غرب 
را وصل کند. وی با اشاره به اینکه سازمان بنادر زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی است، گفت: دو اقدامی که تاکنون انجام شده و در راستای اقتصاد دریا محور 
است، انعقاد تفاهمات با بخش خصوصی است. وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد: بیش از 9۳ همت قرارداد با بخش خصوصی در بخش های لجستیک، سیلو و 
توسعه سایت های کانتینری پشتیبان منعقد کردیم که عدد بزرگی است. بخش خصوصی هم باید امیدوار باشد که بازگشت سرمایه را به بهترین نحو داشته باشد؛ 
بنابراین، بستر آن آماده شده و این جذابیت آنقدر وجود دارد که تاکنون 9۳ همت سرمایه گذاری انجام شده است. وی با اشاره به کمبود ناوگان حمل و نقل جاده ای 
مسافری گفت: در تعداد اتوبوس های بین شهری کمبود مشهود است و این کمبود وقتی بیشتر نمود پیدا می کند که به جهت مراسم دینی و مذهبی در ایام اربعین 
و ۲۸ صفر مجبور می شویم ناوگان را برای رساندن مسافران به مرزها سوق دهیم. در حوزه ریلی کمبودهایی نیز در بخش واگن و لکوموتیو وجود دارد که در بخش 

لکوموتیو این کمبود بیشتر است، زیرا در بخش واگن تولید داخل پشتیبانی می کند. در ناوگان هوایی نیز که کاملًا مشخص است تحریم ها اثرگذار بوده است.

کمبود ناوگان مسافری جاده ای و ریلی مشهود است

قیمت بنزین سوپر  وارداتی 
به قیمت روز واردات آن 

بستگی دارد
کرامت ویس کرمی، مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتــی ایران با تکذیب 
گمانه  زنی هــا درباره قیمت بنزین ســوپر 
وارداتی گفت: آیین نامه های اجرایی مرتبط 
با واردات این نوع بنزین بــه تازگی تدوین 
شده و قیمت بنزین سوپر وارداتی به قیمت 

روز واردات آن بستگی دارد.

عکس خبر

قیمت گذاری دستوری 
رانت زاست؛ مصرف کننده و 

تولیدکننده در  زیان
عضو هیئــت نمایندگان اتاق تهــران در رابطه 
با حذف قیمت گذاری دســتوری و تأثیر آن 
روی رانت، اظهار کــرد: هدف از قیمت گذاری 
دســتوری بیشــتر تثبیت قیمت به حمایت 
از مصرف کننده بوده اســت تا به نحوی تورم 
کنترل شود و کالاها به قیمت مناسب به دست 
مصرف کننده برسد. عباس آرگون افزود: اما 
قیمت گذاری دســتوری با توجه به شــرایط 
تورمی عملی نیست چرا که وقتی بهای تمام 
شده کالایی بالا می رود شما نمی توانید آن را با 
دستور کنترل کنید. برای مثال خودرو در چند 
سال گذشته قیمت تمام شده اش بالا رفته و 
شما اصرار می کنید زیر قیمت تمام شده مال 
خود را بــه فروش برســاند در حالی که برای 
تولید کننده و ســهامداران زیان می کنند. وی 
تصریح کرد: در قیمت گذاری دستوری حتی 
مصرف کنندگان هم ضرر می کند چرا که وقتی 
تولید کننده قیمت خود را پایین بیاورد به ناچار 
مجبور اســت از کیفیت محصول خود بکاهد 
و خودش هم متضرر می شــود. آرگون تأکید 
کرد: باید ریشــه ها و علل و عوامل بالا رفتن 
قیمت و تورم کنترل شــود تا قیمت افزایش 
پیدا نکند. اصلاح این موضوع ضرورت دارد. 
با دستور نمی شود این مســئله را کنترل کرد. 
وی خاطرنشان کرد: وقتی شما قیمت گذاری 
دســتوری انجام می دهید عده ای هســتند 
که با بهــره برداری از برخــی امکانات از رانت 
برخوردار می شــوند. در این شــرایط عدالت 
مورد انتظار لحاظ نخواهد شد. ما در مکانیزم 
بازار باید قاعــده را روی عرضه و تقاضا حاکم 
کنیم. در بحث های تورمــی نیز باید مدیریت 
و اصلاح تورمی صورت گیــرد و علل کاهش 
و افزایــش قیمت ها نیز کنترل شــود. اینکه 
بخواهید با دستور این کار را انجام دهید امکان 
پذیر نیست. آرگون افزود: البته منکر نظارت 
نیستم. نظارت باید صورت گیرد و قاعده مند 
باشــد اما این قاعده نباید خلاف قاعده بازار 
باشد. قواعد باید به نحوی باشــد که ما را به 

مکانیزم بازار نزدیک کنید.

دوشنبه ۱۰ دی ۱۴۰۳ / ۲۸ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۳۰ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۶۴
اقتصاد

به بهانه برگزاری همایش ملی نان سالم در اصفهان؛

 زنجیره تولید سالم؛ از مزرعه تا سفره



    گردشگری و میراث4

»سال ۲۰۲۴ برای صنعت گردشگری جهانی سالی تاریخی بود، نه تنها 
به دلیل بازگشت کامل به سطوح پیش از همه گیری کرونا، بلکه بخاطر 
شکستن رکوردهای جدید در بسیاری از مناطق جهان، مثلًا خاورمیانه با 

وجود تنش های سیاسی و امنیتی، ستاره درخشان سال شد.«
به گزارش »ایسنا«، دکترحسن تقی زاده انصاری، کارآفرین گردشگری 
و مشاوربنیاد علمی اکو در تشــریح وضعیت گردشگری جهان در سال 
۲۰۲۴ در یادداشتی که در اختیار این خبرگزاری قرار داد، نوشت: »سال 
۲۰۲۴ برای صنعت گردشــگری جهانی ســالی تاریخی بود؛ نه تنها به 
دلیل بازگشت کامل به سطوح پیش از همه گیری کرونا، بلکه به خاطر 

شکستن رکوردهای جدید در بسیاری از مناطق جهان.
 ،)UNTOURISM( بر اساس گزارش سازمان گردشگری ملل متحد
تعداد گردشگران بین المللی در ســال ۲۰۲۴ به ۱.۳ میلیارد نفر رسید؛ 
رقمی که حتی از سطوح سال ۲۰۱۹ نیز ۲ درصد بیشتر بود. این دستاورد 
نشان دهنده بازگشــت اعتماد جهانی به صنعت ســفر و بهبود سریع 

اقتصادهای وابسته به گردشگری است.

رقابت قاره ها؛ کدام منطقه پیشتاز بود؟
خاورمیانه ستاره درخشــان این ســال بود. برخلاف وجود تنش های 
سیاســی وامنیتی دربرخــی از مقاصد، با رشــد ۳۶ درصــدی ورود 
گردشگران بین المللی نسبت به ۲۰۱۹، این منطقه توانست جایگاه خود 
را به عنوان مقصدی محبوب تر از همیشه تثبیت کند. اروپا نیز با رشد یک 
درصدی در تعداد گردشگران، همچنان به عنوان مقصد اول جهانی باقی 
ماند. آفریقا با رشد ۵ درصدی و آمریکا با رسیدن به ۹۹ درصد از حجم 

گردشگری پیش از همه گیری، جایگاه خود را تقویت کردند.
آسیا و اقیانوسیه نیز علی رغم موانع متعدد، با دستیابی به ۸۲ درصد از 

سطح پیش از همه گیری، پیشرفت چشمگیری داشت.

اقتصاد گردشگری؛ سوخت موتور جهانی
درآمدهای بین المللی حاصل از گردشگری به رقم بی سابقه ۱.۵ تریلیون 
دلار رسید که نشان دهنده بازگشتی قدرتمند در اقتصادهای گردشگری 
است. این رشد نه تنها موجب افزایش اشتغال و تقویت کسب وکارهای 
کوچک شد، بلکه تأثیرات مثبت آن در بسیاری از صنایع دیگر نیز دیده 
شد. کشورهایی نظیر ژاپن )+۵۹%(، پاکستان )+۶۴%(، و صربستان 
)+۹۹%( با رشد بی سابقه در درآمدهای گردشگری، به عنوان نمونه های 
موفق معرفی شــدند. بازارهای بزرگ منبع، از جمله آلمان )+۳۵%( و 

آمریکا )+۳۳%( نیز سهم قابل توجهی در این رشد داشتند.

چالش ها؛ سایه های کوچک در میان نورهای بزرگ
هرچند سال ۲۰۲۴ برای گردشگری جهانی سالی طلایی بود، اما برخی 
چالش ها همچنان پابرجا هستند. افزایش هزینه های سفر و اقامت، 
تغییرات اقلیمی و نوســانات اقتصادی در برخی مناطــق، یادآور این 
موضوع اســت که صنعت گردشــگری همچنان باید انعطاف پذیری و 

نوآوری خود را حفظ کند.

چشم انداز آینده؛ راهی روشن در پیش است
دبیرکل ســازمان گردشــگری ملل متحد، زوراب پولولیکاشویلی، در 
سخنانی اعلام کرد: "سال ۲۰۲۴ ثابت کرد که گردشگری می تواند نه تنها 
از بحران عبور کند، بلکه قوی تر از قبل بازگردد. با وجود چالش ها، صنعت 
گردشگری همچنان به عنوان یکی از ستون های اصلی اقتصاد جهانی 

باقی خواهد ماند."
با روند مثبت فعلی، پیش بینی می شود که سال ۲۰۲۵ فصل تازه ای در 
صنعت گردشگری باشد؛ فصلی که در آن، تجربه های جدید، رشد پایدار، 

و تعامل فرهنگی بیشتر در اولویت قرار خواهد گرفت.
موفقیت های حاصله یادآور فرصتی مغتنم برای ارج نهادن بازگشــت 
پرقدرت گردشگری جهانی است و آماده شدن برای آینده ای روشن تر و 

پویاتر باتبادل تجارب واندیشه ذینفعان درسراسرجهان.«

  در دیدار رایزن فرهنگی ایران با مدیران آژانس های گردشگری تایلند 
مطرح شد:

ایران برای گردشگران تایلندی می تواند بسیار جذاب باشد
رایزن فرهنگی ایران در دیدار با تعدادی از مدیران آژانس های گردشــگری تایلند با هدف تقویت 
همکاری های فرهنگی میان دو کشور و معرفی ظرفیت های گردشگری ایران، گفت: همکاری در 
حوزه گردشــگری می تواند به عنوان پلی برای تقویت دوســتی میان دو ملت و همچنین توسعه 

اقتصادی و فرهنگی عمل کند.
به گزارش »ایسنا«، مهدی زارع بی عیب، رایزن فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در تایلند با تعدادی 
از مدیران آژانس های گردشــگری تایلند، با هدف بررســی زمینه های همکاری در حوزه صنعت 
گردشگری و ترویج تبادلات فرهنگی میان ایران و تایلند و در خصوص برنامه ریزی برای برگزاری 
نشست آژانس های گردشگری تایلند با محوریت معرفی ظرفیت های گردشگری ایران و تقویت 

همکاری های فرهنگی میان دو کشور، دیدار کرد.
زارع بی عیب بر اهمیت روابط تاریخی و فرهنگی میان ایران و تایلند تأکید کرد و گفت: روابط میان 
ایران و تایلند همواره بر پایه های مستحکمی از تعاملات فرهنگی و اجتماعی استوار بوده و ایران به 
عنوان یکی از کهن ترین تمدن های جهان، دارای جاذبه های تاریخی، فرهنگی و طبیعی بی شماری 

است که می تواند برای گردشگران تایلندی بسیار جذاب باشد.
رایزن فرهنگی جمهوری اســلامی ایران در تایلند اظهارکــرد: تایلند نیز به دلیــل فرهنگ غنی، 
مهمان نوازی و صنعت گردشگری پیشرفته خود، جایگاه ویژه ای در منطقه و جهان دارد. همکاری 
در حوزه گردشگری می تواند به عنوان پلی برای تقویت دوستی میان دو ملت و همچنین توسعه 

اقتصادی و فرهنگی عمل کند.
وی افزود: ما امیدواریم که با برنامه ریزی مناسب و اجرای پروژه های مشترک، بتوانیم گردشگران 
تایلندی را با زیبایی های ایران آشــنا و در عین حال، فرصت هایی را بــرای معرفی فرهنگ و هنر 
تایلند در ایران فراهم کنیم. این تعاملات می تواند به توسعه پایدار در صنعت گردشگری دو کشور 

کمک کند.
رایزن فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در تایلند در ادامه بر لزوم تسهیل فرایندهای گردشگری و 
برگزاری رویدادهای مشترک تأکید کرد و پیشنهاد داد: برنامه های معرفی ایران از طریق رسانه ها 
و نمایشگاه های گردشگری در تایلند گسترش یابد. زارع بی عیب اضافه کرد: رایزنی فرهنگی ایران 
در نظر دارد همکاری کاملی را با آژانس های گردشــگری و سایر نهادهای مرتبط برای توسعه این 

روابط به عمل آورد.
سنتیپاپ موکّاوات، رئیس انجمن گردشــگری تایلند نیز بر لزوم آمادگی کامل برای همکاری با 
ایران تأکید کرد و گفت: صنعت گردشــگری تایلند همواره در تعاملات بین المللی پیشگام بوده و 

ما آماده ایم تا با تمامی امکانات خود در این پروژه همکاری کنیم.
رئیس انجمن گردشگری تایلند همچنین برگزاری نشست رایزن فرهنگی با مهمترین آژانس های 
معتبر تایلند را در بهمن ماه با دعوت از آژانس های گردشگری فعال در تایلند و منطقه آسه آن و با 

همراهی رسانه های تایلند، پیشنهاد کرد.
سنتیپاپ موکّاوات اظهار کرد: تجربه گسترده ای در همکاری با کشورهای همسایه نظیر اندونزی، 
مالزی، ســنگاپور، ویتنام، لائوس و میانمار داریم و تلاش خواهیم کرد تا نمایندگان آژانس های 
گردشگری این کشورها را نیز برای شرکت در این رویداد دعوت کنیم. وی افزود: این همکاری نه 
تنها به توســعه روابط ایران و تایلند کمک می کند، بلکه می تواند به تقویت تعاملات منطقه ای در 

حوزه گردشگری نیز منجر شود.
رئیس انجمن گردشــگری تایلند اظهار کرد: هدف این رویداد معرفی جاذبه های گردشــگری، 
تاریخی و فرهنگی ایران به آژانس های گردشگری تایلندی است. در این برنامه، قرار است ۲۰ تا 
۲۵ آژانس گردشــگری از تایلند شــرکت کنند و رایزنی فرهنگی ایرانی با ارائه بروشورها و فیلم و 

محتوای تبلیغاتی به معرفی دقیق تری از ظرفیت های ایران بپردازد.

اخبار
دوشنبه ۱۰ دی ۱۴۰۳ / ۲۸ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۳۰ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۶۴

مرکز آمار ایران، میزان ورود گردشگران خارجی، 
صادرات صنایع دستی و بازدیدکنندگان از مراکز 

تاریخی و موزه ها را اعلام کرد.
به گزارش »مهــر«، مرکز آمار ایران در گزارشــی 
پیرامون وضعیت اجتماعــی و فرهنگی ایران در 
تابســتان ۱۴۰۳ که چند روز پیش آن را منتشــر 
کرده اســت؛ نقبی هم به آمار گردشگران داخلی 
و خارجــی و بازدیدکننــدگان از مراکــز تاریخی 
و موزه ها و صــادرات و آموزش صنایع دســتی 
داشته است. در این گزارش ضمن بیان تعاریف 
و مفاهیمی کــه درباره هر کــدام از اصطلاحات 
گردشگری و سفر و اقامتگاه داشته، آماری هم 

منتشر شده است.
در حوزه گردشگری و ســفرها این آمارها نشان 
می دهد: از کل خانوارهای ایرانی به سفر رفته در 
ســال ۱۴۰۰ حدود ۷۵ درصد دارای وسیله نقلیه 
شــخصی بوده اند همچنین از تعداد خانوارهایی 
که ســفر نرفته اند حدود ۶۰ درصد وســیله نقلیه 

شخصی داشته اند.
تعداد اماکن اقامتی کشور در دوره زمانی ۱۳۹۶ تا 

۱۴۰۲ از ۳۲۳۵ به ۱۲ هزار و ۵۰۸ اقامتگاه رسیده 
است. در این دوره تعداد اتاق اقامتگاه های از ۹۲ 
هزار و ۴۰۲ به ۱۵۰ هــزار و ۴۹۱ و تعداد تخت ها 
از ۲۴۵ هــزار و ۷۱۸ به ۳۷۳ هــزار و ۹۶۵ تخت 

رسیده است.
در تابستان ۱۴۰۳ تعداد گردشــگران ورودی به 
کشور از راه زمینی برابر با یک میلیون و ۷۳۹ هزار 
و ۶۸۲، هوایی ۶۰۹ هــزار و ۹۴ و دریایی برابر با 

۴۵۹۱ نفر بوده که نســبت به فصل مشابه سال 
قبل به ترتیب ۳۰۵۹۰۸ و ۱۰۵۰۷۰ نفر افزایش و 

۹۷۴ نفر کاهش داشته است.
در تابستان ۱۴۰۳ تعداد گردشــگران ورودی به 
تفکیک ده کشــور اول یک میلیون و ۳۸۶ هزار 
و ۷۶۳ نفر اســت که از کشــور عراق ۶۶۸ هزار و 
۶۳۳، افغانســتان ۳۰۸ هزار و ۵۶۱، ترکیه ۱۲۲ 
هزار و ۸۷، پاکستان ۷۶ هزار و ۳۱۶، آذربایجان 
۴۴ هزار و ۷۹۰، ترکمنســتان ۴۳ هــزار و ۹۹۰، 
ارمنســتان ۳۹ هزار و ۲۶۳، بحریــن ۳۳ هزار و 
۲۷۱، عمان ۳۱ هزار و ۶۱۰ و عربســتان ۱۸ هزار و 

۲۴۲ نفر بوده است.

 آمار ورود گردشگران به ایران و میزان صادرات صنایع دستی
اعلام شد

مفاد آراء
10/118 آگهی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302031000678-1403/09/12 هیات موضوع قانون 
 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک نایین تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم فریبا پاک 
 ضمیر فرزند امیر قلی بشماره شناسنامه 108 صادره از نایین نسبت به 6 سهم مشاع
 از 72 سهم ششــدانگ  در یکدرب باغ و خانه به مساحت 608/06 متر مربع پلاک 
 41 فرعی از 3970 اصلی  واقع در روســتای مردان بخش 3 ثبت نایین خریداری 
 عــادی و مــع الواســطه از مالــک رســمی خانــم زهرا حــق پرســت محرز 

گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/25                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/10
م الف: 1846036 علیرضا راحتی رئیس ثبت اسناد و املاک نایین

مفاد آراء
10/119 آگهی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302034013612 مورخ 1403/8/22 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم 
محمد کریمی فرزند عزیزاله بشماره شناســنامه 21 صادره از کاشان در ششدانگ 
قطعه زمین با کاربری کشاورزی به مساحت 13236.20 متر مربع مفروز از پلاک 
66 اصلی واقع در بخش 2 کاشان دارای ســهم الارث علی کریمی احدی از وراث 

عزیزاله کریمی  محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/25                         

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/10
م الف: 1846421 محمد علی ناظمی اشنی رئیس ثبت اسناد و املاک  کاشان

مفاد آراء  
10/120 آگهی مفاد آراء صادره توســط هیات حل اختــلاف موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در اداره ثبت 
اسناد و املاک شهرســتان مبارکه نظر به اینکه طبق آراء صادره توسط هیأت فوق 
الذکر تصرفات مفروزی یا مشــاعی افراد مشروحه ذیل به اســتناد اسناد مالکیت 
رسمی مشــاعی یا قباله انتقال عادی مورد تأیید قرار گرفته اســت لذا طبق ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی ، 

مفاد آراء صادره در دو نوبت به فاصله 15 روز در دو روزنامه اخبار اصفهان و زاینده 
رود منتشر می گردد تا چنانچه شخص یا اشــخاصی نسبت به آراء مذکور معترض 
باشند از تاریخ انتشــار نوبت اول آگهی روزنامه ظرف مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یکماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل 
نمایدو گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد. در اینصورت 
اقدامات ثبت موکول بــه ارائه حکم قطعی دادگاه خواهد بــود .و چنانچه اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگــردد یا  معترض ، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکنــد، اداره ثبت محل مبادرت به صدور ســند مالکیت بنام 
 متصرف می نماید. لیکن صدور ســند مالکیت جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه

 نخواهد بود .
1- رأی شــماره 140360302009004278مورخ  1403/09/13 خانم شکوفه 
فرهمندکاهریزی فرزند عباسعلی در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 266.17متر 
مربع مجزی شده از پلاک  394فرعی از 19– اصلی واقع در بخش 8 ثبت اصفهان 

انتقالی با واسطه از مالک رسمی حبیب اله ایرانپور
2- رأی شــماره 140360302009004360مــورخ  1403/09/14 اقای احمد 
خالوزاده مبارکه فرزند رمضان در ششــدانگ یک قطعه زمین زراعی به مســاحت 
1596.59متــر مربع مجزی شــده از پــلاک 371 فرعی از 5 - اصلــی واقع در 
بخش 8 ثبت اصفهان انتقالی با واســطه از مالکین رســمی صفرعلــی باقریان و 
 رمضان باقریان بموجب سند های شــماره 25788 و 25787مورخ 1351/03/08 

دفتر 3 – شهرضا
3- رأی شــماره 140360302009003997مــورخ  1403/08/30 آقــای 
جعفرقلــی جعفــرزاده مبارکه فرزنــد عزیزاله در ششــدانگ یــک قطعه زمین 
کشــاورزی به مســاحت 360.08 متر مربع مجزی شــده از پــلاک 414 فرعی 
 از 5- اصلی واقع در بخــش 8 ثبت اصفهان انتقالی با واســطه از مالک رســمی

 عزیزاله جعفر زاده 
4- رأی شــماره 140360302009004002مورخ  1403/08/30 آقای حســین 
موسی زاده طالخونچه فرزند کریم در ششــدانگ یک باب خانه و مغازه متصله   به 
مساحت 366.78 متر مربع مجزی شده از پلاک 52 - اصلی واقع در بخش 8 ثبت 

اصفهان انتقالی با واسطه از مالک رسمی محمدحسین خان یاوری 
5- رأی شــماره 140360302009004267مورخ  1403/09/12 آقای حســین 
فروتــن مبارکه فرزند ناصر در ششــدانگ یک باب خانه نیمه ســاز به مســاحت 
268.69متر مربع مجزی شده از پلاک 1275 فرعی از 1- اصلی واقع در بخش 8 
ثبت اصفهان انتقالی با واسطه از مالک رسمی علی فروتن بموجب سند شماره 2786 

مورخ 1341/09/26 دفتر 4 – شهرضا 
6- رأی شــماره 140360302009003567مورخ  1403/08/24 آقای سیاوش 
قاسمی وینچه فرزند عوضعلی در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 162.02متر 
مربع مجزی شــده از پلاک شــماره  20- اصلی واقع در بخــش 8 ثبت اصفهان 
انتقالی با واســطه از مالکین رســمی عصمت و بهجت امیری اســماعیل ترخانی 
(ســهم الارث از عبدالمجید امیری اســماعیل ترخانــی( و انتقالی با واســطه از 
 مالک رســمی علی قربانی بموجب ســند شــماره 22140 مورخ 1350/03/09 

دفتر 3-شهرضا 
7- رأی شــماره 140360302009003568مورخ  1403/08/24 آقای سیاوش 
قاسمی وینچه فرزند عوضعلی در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 39.74متر 
مربع مجزی شــده از پلاک شــماره  20- اصلی واقع در بخــش 8 ثبت اصفهان 
انتقالی با واســطه از مالکین رســمی عصمت و بهجت امیری اســماعیل ترخانی 

(ســهم الارث از عبدالمجید امیری اســماعیل ترخانــی( و انتقالی با واســطه از 
 مالک رســمی علی قربانی بموجب ســند شــماره 22140 مورخ 1350/03/09

 دفتر 3-شهرضا 
8- رأی شــماره 140360302009003569مورخ  1403/08/24 آقای سیاوش 
قاسمی وینچه فرزند عوضعلی در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 76.68متر 
مربع مجزی شــده از پلاک شــماره  20- اصلی واقع در بخــش 8 ثبت اصفهان 
انتقالی با واســطه از مالکین رســمی عصمت و بهجت امیری اســماعیل ترخانی 
(ســهم الارث از عبدالمجید امیری اســماعیل ترخانــی( و انتقالی با واســطه از 
 مالک رســمی علی قربانی بموجب ســند شــماره 22140 مورخ 1350/03/09

 دفتر 3-شهرضا 
9- رأی شــماره 140360302009003570مورخ  1403/08/24 آقای سیاوش 
قاسمی وینچه فرزند عوضعلی در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 184.79متر 
مربع مجزی شــده از پلاک شــماره  20- اصلی واقع در بخــش 8 ثبت اصفهان 
انتقالی با واســطه از مالکین رســمی عصمت و بهجت امیری اســماعیل ترخانی 
(ســهم الارث از عبدالمجید امیری اســماعیل ترخانــی( و انتقالی با واســطه از 
 مالک رســمی علی قربانی بموجب ســند شــماره 22140 مورخ 1350/03/09 

دفتر 3-شهرضا 
10-رأی شــماره 140360302009003571مــورخ  1403/08/24 آقــای 
سیاوش قاســمی وینچه فرزند عوضعلی در ششــدانگ یک باب مغازه به مساحت 
22.12متر مربع مجزی شــده از پلاک شــماره  20- اصلی واقع در بخش 8 ثبت 
اصفهان انتقالی با واســطه از مالکین رســمی عصمت و بهجت امیری اسماعیل 
ترخانی (سهم الارث از عبدالمجید امیری اســماعیل ترخانی( و انتقالی با واسطه 
 از مالک رســمی علی قربانی بموجب سند شــماره 22140 مورخ 1350/03/09 

دفتر 3-شهرضا 
11- رأی شــماره 140360302009003999مورخ  1403/08/30 خانم زینب 
اسدی فرزند شنبه در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
224.74متر مربع مجزی شده از پلاک 41- اصلی واقع در بخش 8 ثبت اصفهان 

انتقالی با واسطه از مالک رسمی محمدحسین خان یاوری 
12- رأی شــماره 140360302009004000مــورخ  1403/08/30 آقــای 
مهدی مرادیــان طالخونچــه فرزند اســفندیار در چهــار و نیم دانگ مشــاع از 
ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 224.74متر مربع مجزی شــده از پلاک 
 41- اصلــی واقع در بخــش 8 ثبت اصفهان انتقالی با واســطه از مالک رســمی

 محمدحسین خان یاوری 
تاریخ انتشار اول: 1403/09/25 
تاریخ انتشار دوم: 1403/10/10

م الف: 1847285   مظاهر نصرالهی رییس اداره ثبت اسناد واملاک مبارکه
تحدید حدود اختصاصی

10/121 شــماره نامه : 140385602024010498-1403/10/08 چون تحدید 
حدود ششــدانگ باغ  پلاک شــماره  4538 اصلی واقع در بخش 5 ثبت اصفهان 
که طبق ســوابق  و پرونده ثبتی به نام آقای محمدرضا اسماعیلیان فرزند مرتضی  
و غیــره ) وراث مرحوم مرتضــی اســماعیلیان(  در جریان ثبت اســت و عملیات 
تحدید حدود قانونــی آن  به عمل نیامده اینک بنا به دســتور قســمت اخیر ماده 
15 قانون ثبت و طبق تقاضــای نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم در روز شــنبه 
مورخ 1403/11/6 ســاعت 9 صبح در محل شــروع و به عمل خواهد آمد، لذا به 
موجب این آگهی بــه کلیه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ســاعت مقرر در 
این آگهی در محل حضور یابند و اعتراضات مالکیــن یا مجاورین مطابق ماده 20 

 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی تا 30 روز پذیرفته خواهد شد.
 تاریخ انتشار: 1403/10/10 م الف: 1854801 شبان رئیس منطقه ثبت اسناد 

و املاک جنوب اصفهان
تحدید حدود اختصاصي

3/59 شماره نامه : 140385602025013257-1403/10/04 چون تحدید حدود 
ششــدانگ یکباب کارگاه پلاک شــماره 2417 فرعي از 19/138  واقع در رهنان 
بخش 14 ثبت اصفهان که طبق پرونده ثبتي به نام  مریــم مجتبایی رنانی فرزند 
مصطفی نسبت 288 سهم مشاع از 7200 ســهم ششدانگ و شرکا  در جریان ثبت 
اســت به علت عدم حضور متقاضي ثبت به  عمل نیامده اینک بنا به دستور قسمت 
اخیراز ماده 15 قانون ثبت و بر طبق تقاضاي نامبرده تحدید حدود ملک مرقوم در 
روز سه شنبه مورخ 1403/11/2 ساعت 9 در محل شروع و به عمل خواهد آمد، لذا 
به موجب این آگهي به کلیه مالکین و مجاورین اخطار مي گردد که در روز و ساعت 
مقرر در محل حضور یابند. اعتراضات مجاورین و صاحبان املاک مطابق ماده 20 
قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدي تا 30 روز پذیرفته خواهد شد  و 
طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده هاي معترضي ثبت معترض 
ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض به این اداره بایستي با تقدیم دادخواست به 
مراجع ذیصلاح قضایي گواهي تقدیم دادخواست را اخذ و به این اداره تسلیم نماید. 
تاریخ انتشــار: 1403/10/10 م الف: 1854778  ابوالفضل شهریاري نائیني 

مدیر واحد ثبتي حوزه ثبت ملک غرب اصفهان
تحدید حدود اختصاصی

10/123 چون تحدید حدود ششــدانگ  بناهای تحتانی و فوقانی پلاک ثبتی 337 
و 325  فرعی از 2  اصلی واقع در جز  بخش 5 حوزه ثبتی خوانسار که طبق سوابق 
و پرونده ثبتی به نام  حســینعلی مدرســی فرد فرزند محمد در جریان ثبت است و 
عملیات تحدید حدود قانونی آن به عمل نیامده اســت. اینک بنا به دستور قسمت 
اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم در روز 
شنبه مورخ 1403/11/13 ساعت 9 صبح در محل شــروع و به عمل خواهد آمد، 
لذا به موجب این آگهی به کلیه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر 
در این آگهی در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یــا مجاورین مطابق ماده 
20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلــس تحدیدی تا 30 روز پذیرفته خواهد 
شد.  تاریخ انتشار: 1403/10/10 م الف: 1850394 حبیب اکبری رئیس ثبت 

اسناد و املاک خوانسار
حذف بهای ثمنیه اعیانی

10/124 تمامت ششدانگ باســتثناء بهاء ثمنیه اعیانی زمین پلاک 4690 اصلی 
واقع در بخش 1 ثبتــی گلپایگان که متعلق به علیرضا جهانبخشــی باســتثناء 
بهاء ثمنیه اعیانی ششــدانگ که بنام بانو معصومه حبیبی اســت که طبق نظر 
کارشناس پلاک مذکور فاقد اشجار می باشد و در ضلع شمالی ملک مجاور جوی 
عمومی انباری که با مصالح چینه و خشــت به مســاحت 16 متر مربع بنا گردیده 
که قســمتی از ســقف و دیوار فرو ریخته و غیر قابل اســتفاده می باشد بنابر این 
با توجه به اینکه ملک مذکور فاقد اشــجار و انباری موجود نیز غیر قابل اســتفاده 
می باشد فاقد ثمنیه اعیانی می باشــد و در صورتی که ذینفع مدعی تضییع حقی 
می باشــد، وفق تبصره یک ماده 105 آیین نامه قانون ثبت، ظرف مدت یکماه از 
تاریخ انتشــار آگهی می تواند به دادگاه صالحه مراجعه و گواهی طرح دعوی را به 
اداره ثبت محل ارائه نماید در غیر اینصورت باســتثناء بهاء ثمنیه اعیانی از ســند 
 مالکیت پلاک 4690 اصلی بخش 1  حذف خواهد شد. تاریخ انتشار: 1403/10/10 
م الف: 1853847 محمد سلمانی  مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گلپایگان 

از طرف الهه نادری 

 سال ۲۰۲۴ برای گردشگری چگونه بود؟

بازگشت به روزهای اوج با درخشش خاورمیانه



معاون استاندار: 

اشتغال تحصیل کرده ها در اولویت اداره کار اصفهان باشد
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان گفت: انتظار داریم در دوره مدیریتی جدید اداره کار 

استان، موضوع اشتغال تحصیل کرده ها با پیش بینی راهکارهای کارشناسی رقم بخورد.
به گزارش خبرنگار »مهر«، محمود حقیقت 
سرشت در آیین تکریم و معارفه مدیران 
کل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان 
اصفهان ضمــن قدردانــی از تلاش های 
میثم مداحی، مدیرکل ســابق این اداره، 
اظهار کرد: یادمان باشد اگر موفقیتی در 
یک مجموعه رخ می دهد به واســطه کار 
گروهی است و کوشــش تک تک افراد و 
سرمایه های انســانی که منجر به کسب 
موفقیت شــدند. وی خطاب بــه بازوند، 

معاون وزیر کار گفت: وظیفه دولت است که از این سرمایه های انسانی خود استفاده کند و این تغییر 
و تحولات لازمه هر مجموعه است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری اصفهان با بیان اینکه اهمیت اشــتغال و کار بر کسی 
پوشیده نیست، خاطرنشان کرد: طی بیش از 30 سال که در مجموعه دولت هستم به یاد ندارم مانند 
دولت سیزدهم درخصوص اشتغال، کار کرده باشند و آثاری که به وجود آمد، دیده باشم زیرا در دولت 

سیزدهم بحث توانمندسازی بود.
حقیقت سرشت اضافه کرد: امروز نرخ بیکاری در کشور رو به کاهش است؛ البته در اصفهان با میانگین 
فاصله دارد که امید است مدیرکل جدید اداره تعاون و کار، نرخ بیکاری در استان را کاهش دهند. وی 
با بیان اینکه در طرح توانمندسازی در حوزه اشتغال، موضوع بیکاری تحصیل کرده ها دیده نشد، ابراز 
کرد: انتظار داریم که آقای برزوییان مدیرکل جدید، مسئله محور مباحث را برطرف کنند و بی تردید با 

کار کارشناسی، نتیجه و اثر بخشی بهتری را شاهد خواهیم بود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان اظهار کرد: انتظار داریم در دوره جدید مدیریتی 
اداره کل کار، اشتغال تحصیل کرده ها با پیش بینی راهکارهای کارشناسی رقم بخورد.  حقیقت سرشت 
همچنین در خصوص تعیین تکلیف و تشــکیل تعاونی توســعه عمران شهرســتان اصفهان، وعده 

پیگیری داد.

از توسعه گردشگری و کسب وکارهای مبتنی بر هوش مصنوعی حمایت خواهم کرد
در ادامه رضا برزوییان، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان، تنظیم روابط کار در جوامع 
کار و تولید را از جمله برنامه های خود عنوان کرد و گفت: اگرچه دارای قوانین مترقی در حوزه کار هستیم 
اما از طریق ارتقای دانش و مهارت همکاران در شبکه های اجتماعی، سالم سازی روابط کار قابل تعریف 

خواهد بود تا حجم مراجعات به مراجع حل اختلاف کاهش یابد.
وی با بیان اینکه در بازار کار شــاهد وجود دوگانگی بین افراد جویــای کار تحصیل کرده و کارفرمایان 
هستیم، خاطرنشان کرد: بی تردید اشتغال همزمان با تحصیل در محیط کار راه حل تأمین نیروی کار 

ماهر است و منطقی شدن حقوق و دستمزد از دیگر برنامه های این اداره کل خواهد بود.
سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با بیان اینکه حضور تعاونی ها به عنوان 
مشــارکت مردمی در اقتصاد اســتان باید مورد توجه قرار گیرد، گفت: حمایت همه جانبه از توسعه 
کارآفرینی دانش بنیان و کســب و کارهای مبتنی بر هوش مصنوعی و توسعه گردشگری در استان 

خواهم داشت.
به گزارش »مهر«، در این مراســم که با حضور نصرا... بازوند، معاون حقوقی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی برگزار شــد، رضا برزوییان، مدیرکل جدید اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان 

معرفی و از میثم مداحی مدیرکل سابق تقدیر شد.

رئیس انجمن علمی مامایی استان اصفهان مطرح کرد: »اعتراض وجدان«، تلخ ترین پیامد سقط جنین در مادران است

غـمِ مـانـا

رئیس انجمن علمی مامایی اســتان و مدیر گروه مامایی و بهداشــت 
باروری دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: در بین مؤلفه های اخلاقی 
پدیده ســقط جنین، »اعتراض وجدان« تلخ ترین پیامد این کار از سوی 
مادرانِ تجربه گر عنوان شــده که تا ســال ها و گاهی تا پایان عمر ماندگار 
است. محبوبه والیانی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: در پژوهش های انجام 
شده در اصفهان تجارب مادرانی که جنین خود را سقط کرده اند بر اساس 
مؤلفه های »وجدان«، »اختیار فردی«،»عــدم زیان باری« و»عدالت« 
طبقه بندی شده که نتایج آن قابل تأمل است. وی افزود: بر اساس این 
تحقیقات، بسیاری از مادران، اختیار و اراده ای برای سقط جنین ندارند و 
آنها نیستند که برای این کار تصمیم می گیرند. رئیس انجمن علمی مامایی 
اســتان اصفهان کرد: بر اساس نتایج به دست آمده بســیاری از مادران 
تجربه گر سقط جنین نمی دانســتند که این اقدام چه عوارض جسمی و 
روانی برای آنها به دنبال خواهد داشــت و از این موضوع اظهار بی اطلاعی 
می کنند. والیانی افزود: با توجه به این موضوع، آگاهی بخشــی فراگیر و 
مؤثر به افراد جامعه به ویژه مادران برای پیامدهای جدی و جبران ناپذیر 
سقط جنین ضروری است. مدیر گروه مامایی و بهداشت باروری دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان ادامه داد: بر اساس مطالعات انجام شده، گرفتن 
حق زندگی از یک موجود زنده در باور مادران تجربه گر سقط جنین، مصداق 
بی عدالتی است. والیانی گفت: در بین این مؤلفه ها »اعتراض وجدان« 
بیشترین نمره را کســب کرده اســت به این معنا که به طور تقریب همه 

مادران تجربه گر برای اقدام به سقط جنین به »خودسرزنشی مستمر« 
دچار می شوند. وی افزود: بسیاری از مادران، سقط جنین را با اکراه، اجبار 
یا تحت تأثیر عوامل محیطی، اجتماعی و فرهنگــی انجام می دهند و از 
عمق وجود بــا آن موافق نبوده اند. رئیس انجمن علمی مامایی اســتان 
اصفهان با بیان اینکه بر اســاس این نتایج می توان تأثیر عوامل مختلف 
بر تصمیم به ســقط جنین مادران را شناســایی کرد، افزود: تشکل ها و 
سازمان های مردم نهاد می توانند با ریشه یابی و برطرف کردن دلایل سقط 
جنین از جمله تنگناهای اقتصادی که از ســوی مادران عنوان می شود، 
از وقوع آن پیشگیری کنند که این مســئله نیازمند برنامه ریزی و ایجاد 
ساز و کار مناسب اســت. مدیر گروه مامایی و بهداشت باروری دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان گفت: تجربه های مشابه از جمله راه اندازی مراکز 
موسوم به »نفس«)نجات فرزندان سقط( نشان داده است که می توان 
با کمک های معیشــتی، اختصاص پزشــک مجرب، خدمات مشاوره و 
روانشناسی و اشتغالزایی، بســیاری از خانواده ها و مادران را از اقدام به 
سقط جنین منصرف کرد. والیانی با بیان اینکه منظور از سقط جنین در این 
پژوهش ها، نوع القایی و غیرقانونی آن بوده است، افزود: این نوع سقط ها 
در بیشتر موارد به دنبال حاملگی های ناخواسته اتفاق می افتد. وی افزود: 
ســقط جنین در این مواقع به طور معمول پنهانی، به صــورت القایی و با 
روش های غیرایمن انجام می شود که پیامدهای ناگوار آن برای مادران چه 
از نظر جسمی و چه روانی، دوچندان است. رئیس انجمن علمی مامایی 

استان اصفهان ادامه داد: سقط جنین غیرایمن به خونریزی شدید، تب 
و لرز، هجوم باکتریایی، ایجــاد لخته های خونی و عفونت های عمیق در 
دهانه رحم، لوله های رحم، شــکم و حتی دستگاه گوارش منجر می شود 
و بخش های عمده ای از محدوده شکم را درگیر می کند. وی با بیان اینکه 
در برخی موارد عفونت ناشی از ســقط جنین وارد خون می شود و مرگ 
مادر را به دنبال دارد، افزود: دستکاری های غیرایمن هنگام سقط جنین 
به آسیب دیدن و پاره شدن رحم، ایجاد اختلال در حاملگی های بعدی و 
ناباروی منتهی خواهد شد. مدیرگروه مامایی و بهداشت باروری دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان گفت: ســقط جنین عوارض روحی، روانشناختی، 
خُلقی و افســردگی نیز در پی دارد. والیانی ادامه داد: مجوز سقط جنین 
قانونی تنها در صورت وقوع مشکل جدی برای مادر یا اثبات ناهنجاری در 
جنین صادر و در بیمارستان ها تحت نظر متخصص زنان صورت می گیرد 
که می توان بخش مهمی از پیامدهای آن را به کنترل درآورد. بر اســاس 
تعریف ســازمان بهداشــت جهانی، به خروج جنین قبل از هفته بیستم 
بارداری »سقط جنین« می گویند که می تواند به صورت عمدی یا خود به 
خود اتفاق بیفتد. آنطور که مسئولان می گویند: آمار دقیقی از سقط جنین 
غیرقانونی در استان اصفهان و سطح کشور در دسترس نیست اما در سه 
ماه نخست امسال، 3069 تقاضای مجوز سقط قانونی در پزشکی قانونی 
کشور ثبت و از این تعداد برای ۲۲۲4 مورد معادل ۷۲.۵ درصد از تقاضاها، 
جواز صادر شده اســت. در »قانون جوانی جمعیت«، تنها مرجع دریافت 
تقاضا و رسیدگی به درخواست ســقط جنین متقاضیان، پزشکی قانونی 
است. به گفته پژوهشگران این حوزه، بیش از ۸0 درصد موارد سقط جنین، 
غیرقانونی و بدون مراجعه به مراکز درمانی و تنها ۲0 درصد آن به طور قانونی 
و رجوع به پزشک انجام می شود. تا چند سال پیش موضوع سقط جنین 
چندان اهمیت نداشــت و فراگیری آن مغفول مانده بود، اما همزمان با 
تمرکز سیاستگذاری ها بر مسئله جمعیت، اکنون این مسئله به عنوان یکی 
از دلایل اصلی کاهش جمعیت معرفی و برای حل آن چاره یابی می شود. 
اصفهان اکنون با بیــش از پنج میلیون و 400 هزار نفر از لحاظ شــاخص 
جمعیتی روند کاهشی دارد. حدود ۱۲ درصد از جمعیت این استان سالمند 
و بالای 60 سال هستند و شیب سالمندی در این خطه تندتر از میانگین 
کشور است. به گفته مسئولان، اگر هفت یا هشــت سال آینده نرخ رشد 
منفی جمعیت جبران نشود، بین سال های ۱4۲۵ تا سال ۱430، یک سوم 
جمعیت استان در سن ســالمندی قرار می گیرند. از ابتدای سال جاری 
تاکنون بیش از ۱6 هزار ولادت در استان اصفهان ثبت شده که سهم مادران 
دهه شصتی در بین کل زنانی که صاحب فرزند شدند، 4۷ درصد و مادران 

دهه هفتادی 44 درصد است.

اخبار جامعه
دوشنبه ۱۰ دی ۱۴۰۳ / ۲۸ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۳۰ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۶۴

رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان از حضور رئیس سازمان زندان های کشور در 
استان خبر داد و گفت: در این سفر استانی مباحثی درباره پیگیری و بررسی وضعیت 
زندان های استان و همچنین انتقال زندان اصفهان مطرح شد. محمدتقی نقدعلی 
در گفت وگو با »ایمنا«، اظهار کرد: رئیس سازمان زندان های کشور که از جمعه شب 
در استان اصفهان حضور داشت از تعدادی شهرستان های استان به ویژه نجف آباد، 
خمینی شهر و گلپایگان بازدید کرد و طی جلسه ای در مرکز استان با استاندار اصفهان، 
مراحل نهایی انتقال زندان اصفهان به خارج از شهر بررسی و تصمیمات مؤثری در این 
راستا گرفته شد. وی درباره انتقال زندان خمینی شهر به خارج از شهرستان افزود: به 
دنبال برپایی جلسات مختلف با تخصیص زمین، روند ایجاد و انتقال زندان از مرکز 

شهرســتان رقم خواهد خورد. نقدعلی تصریح کرد: در همین راستا اعتبارات خوبی 
تخصیص یافته است که فاز نخست زندان شهرضا تا پایان سال جاری مورد بهره برداری 
قرار گیرد و مابقی نیز در ادامه به اتمام برسد و بعضی از قسمت های باقیمانده زندان 
زرین شهر نیز در حال تکمیل است تا روند انتقال آن نیز انجام شود. وی برگزاری این 
جلسات در راستای تخصیص اعتبارات برای مولدسازی زندان های مرکزی و سایر 
زندان ها را پربرکت دانست و گفت: حضور در گلپایگان و بازدید از کارگاره های زندانیان 
در این شهرستان آخرین مقصد رئیس سازمان زندان های کشور به استان اصفهان 
بود. نقدعلی در پاسخ به اینکه زندان دستگرد اصفهان به کدام منطقه انتقال خواهد 
یافت، گفت: احتمال دارد این مرکز به منطقه اسدآباد و سمت ده سرخ انتقال پیدا کند.

رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان:

روند انتقال زندان اصفهان به خارج از شهر پیگیری شد

آزادی 77۰۶ زندانی جرایم 
غیرعمد در ۹ ماهه امسال

رئیس هیئت امنای ســتاد دیه کشور گفت: 
در 9 ماهه سال جاری، ۷۷06 زندانی جرایم 
غیرعمد با بدهی ۱6 هزار و ۷00 میلیارد تومان 

از زندان آزاد شدند.

امدادرسانی به ۱۲۹ نفر در حوادث هفته گذشته اصفهان
 معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر اســتان اصفهان گفت: نیروهــای عملیاتی این جمعیت در

 ۵6 مورد مأموریت امدادی طی هفته گذشته به ۱۲9 نفر امدادرسانی کردند. 
بمانعلی یوسفی کجانی در گفتگو با »مهر« با اشــاره به حوادث هفته اول دی ماه اظهار کرد: طی هفته 
گذشته در اصفهان ۵6 مورد مأموریت امدادی انجام شــد و تیم های عملیاتی به ۱۲9 نفر امدادرسانی 
کردند. وی با اشاره به جزئیات حوادث استان عنوان کرد: ۱۵3 نیروی عملیاتی در قالب 6۲ تیم امداد و 
نجات با استفاده از 49 دستگاه خودروی نجات و آمبولانس به ۱۲9 نفر حادثه دیده امدادرسانی کردند. 
معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان اصفهان افزود: 9۱ نفر از حوادث مختلف توسط نجاتگران 

هلال احمر نجات یافتند، که ۷ نفر درمان سرپایی و 3۵ نفر نیز به مراکز درمانی منتقل شدند.

 افتتاح ۲ سوله کارگاهی در »زندان محان« با حضور 
رئیس سازمان زندان ها

رئیس سازمان زندان ها گفت:حمایت از کارآفرینی درجهت ایجاد اشتغال برای زندانیان و کسب حرفه 
و مهارت آموزی آنان، نقش بسزایی در روند کاهشی ورودی های زندان ها دارد. 

به گزارش »مهر«، همزمان با سفر استانی غلامعلی محمدی، رئیس سازمان زندان ها به استان اصفهان 
و حضور در »زندان محان« ویلاشهر سوله های کارگاهی این مرکز با متراژ ۲900 مربع به منظور ظرفیت 
اشتغال ۲۲0 زندانی آماده بهره برداری شد. رئیس سازمان زندان ها در این آیین گفت: تلاش مستمر برای 
بهبود زیرساخت ها خصوصاً توسعه اشتغال پایدار زندانیان، موجب افزایش توان اقتصادی و اجتماعی 
و همچنین کمک به سطح معیشت خانواده زندانیان شده اســت. وی افزود: اشتغال و درآمدزایی از 
اولویت های اصلی و مهم سازمان بوده و با تخصیص اعتبارات و همراهی دستگاه های ذیربط، شاهد ارتقا 

و توسعه اشتغال مولد در سطح زندان ها ازجمله استان اصفهان هستیم.

اضافه شدن ۲۵۰۰ مدرس جدید آموزش خانواده به مدارس
مدیرکل انجمن اولیاء و مربیان با بیان اینکه معتقدیم هــر اندازه در حوزه خانواده کار کنیم باز جای کار 
وجود دارد گفت: امسال حدود ۲۵00 مدرس جدید به جمع مدرسان آموزش خانواده اضافه شدند و کار 

توانمندسازی این مدرسان در سطح کشور در حال انجام است. 
عاطفه سادات مدبرنژاد در گفت وگو با »ایســنا«، با بیان اینکه بارها گفته شده اگر می خواهیم جامعه 
سالم داشته باشیم باید به ســلامت خانواده توجه کنیم گفت: محور اصلی سلامت خانواده را مادران و 
زنان تشکیل می دهند. وی درباره برنامه های اداره کل انجمن اولیاء و مربیان افزود: یکی از برنامه های 
اصلی با تأکید مقام عالی وزارت، تدوین برنامه جامع مشارکت خانواده در امر تربیت است که این کار 
 در اداره کل شروع شده و به عنوان یکی از پروژه های اصلی نقشه راه اجرایی سازی سند تحول بنیادین 

آموزش و پرورش بسیار حائز اهمیت است. 
مدیرکل انجمن اولیاء و مربیان با بیان اینکه اعتقاد داریم اگر خانواده و مدرسه در کنار یکدیگر قرار گیرند 
قطعاً اتفاقات خوبی خواهد افتاد افزود: هم مدرسه و هم خانواده مسئولیت بسیار زیادی در زمینه تربیت 
فرزندان برعهده دارند، در کنار این ها یکی از موارد مهم بحث آموزش و توانمندسازی مدرسان آموزش 
خانواده است. امسال حدود ۲۵00 مدرس جدید به جمع مدرسان آموزش خانواده اضافه شدند و کار 
توانمندسازی این مدرسان در سطح کشور در حال انجام اســت که به بهترین شکل ممکن در راستای 
آموزش خانواده ها بر اساس شیوه نامه نظام جامع آموزش خانواده که در شهریور ماه ابلاغ شده عمل 
می کنیم. مدبرنژاد با بیان اینکه خیلی از نیازها در سطح کشور مرتفع شده و مدرسان آموزش خانواده 
تخصصی شده اند گفت: معتقدیم که هر اندازه در حوزه خانواده کار کنیم باز جای کار وجود دارد و در بین 
فرهنگیان، دغدغه مندان بسیار هستند که متخصصند و در این زمینه کمک می کنند. این فرصت فراهم 
شده که به مدارس، مدرسان آموزش خانواده معرفی شود و از ظرفیت آن ها برای آموزش و توانمندسازی 

والدین، خصوصاً در راستای پیشگیری از آسیب های اجتماعی بهره ببرند.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

یونیسف: ۲۰۲۴ یکی از 
بدترین سال ها برای کودکانِ 

جهان بوده است
به گزارش »ایســنا«، بنا بــر تازه ترین گزارش 
صندوق کودکان سازمان ملل متحد )یونیسف( 
جنگ ها و بحران ها در ســال ۲0۲4 بیشترین 
تعداد قربانی را در میــان کودکان از زمان پایان 
جنگ جهانی دوم تا کنــون گرفته اند. در حال 
حاضر 4۷3 میلیون کودک در سراســر جهان 
تحت تأثیر این بحران ها قرار دارند. این تعداد 
معادل یک ششــم کــودکان جهان اســت و 
نشان دهنده افزایش چشمگیر تعداد کودکانی 
اســت که در مناطق جنگی زندگی می کنند یا 
به طور خشــونت آمیز از خانه هــای خود آواره 
شده اند. به گفته »کاترین راسل«، مدیر اجرایی 
یونیسف، تأثیرات بحران و جنگ در سال ۲0۲4 
بر زندگی کودکان، یکی از بدترین ســال ها در 
تاریخ ۷۸ ساله یونیسف بوده است. یونیسف 
گزارش داده که سهم کودکان در مناطق جنگی 
از دهه ۱990 که حدود ۱0 درصد بود، تقریباً به ۱9 
درصد رسیده است. کاترین راسل می گوید این 
کودکان »کشته یا زخمی می شوند، مجبور به 
ترک مدرسه می شوند، از واکسیناسیون های 
ضروری محروم می مانند و از سوءتغذیه شدید 
رنج می برند«. او تأکید می کند این وضعیت هر 
روز بدتر می شود و پیش بینی می شود که تعداد 
کودکانی که تحت تأثیر جنگ  و بحران هستند، 
در سال های آینده افزایش یابد. با وجود اینکه 
تمامی آمار مربوط به این مسئله در سال جاری 
میلادی هنوز منتشر نشده اســت اما داده ها 
تاکنون حکایت از ادامه روندی فاجعه بار دارد. 
در مناطقی مانند غزه، هائیتی، لبنان، میانمار، 
اوکراین و سودان هزاران کودک کشته یا زخمی 
شــده اند. تا پایان سال ۲0۲3 شــمار کودکان 
آواره شده به 4۷ میلیون و ۲00 هزار نفر رسیده 
بود و این روند در ســال ۲0۲4 همچنان ادامه 
یافت. احتمال اینکه کودکان در مناطق جنگی 
از امکانات آموزشــی، بهداشتی و غذای کافی 
محروم بمانند، بسیار بیشتر از کودکانی است که 
در مناطق صلح آمیز زندگی می کنند. یونیسف 
هشدار می دهد که این وضعیت نباید به وضعی 

»عادی« تبدیل شود.

معاون پرستاری وزارت بهداشت درباره جزییات مجوز صدور استخدام در نظام بهداشتی کشور اظهار کرد: مجوز صدور استخدام نیروی انسانی برای نظام سلامت 
کشور، پنج شنبه 6 دی ماه با حضور وزیر بهداشت و رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور نهایی شد. براساس مجوز صادره، حدود ۲4هزار نفر در نظام بهداشتی 
کشور جذب می شوند و سهم گروه های پرستاری، اتاق عمل )هوش بری( و فوریت های پزشکی حدود ۵0 درصد است. براساس برنامه ریزی های انجام شده، 
9۸00 پرستار، ۵۷0 نفر از هوش بری و حدود ۱۷00 نفر از گروه فوریت های پزشکی که حدود ۱۲هزار نفر می شوند از طریق آزمون اسخدامی جذب می شوند. دکتر 
عباس عبادی در گفت وگو با »ایسنا« با بیان اینکه حدود 3۸هزار نفر طی 3 سال گذشته در سیستم نظام سلامت بازنشسته شده اند، اظهار کرد: بررسی ها بیانگر 
این است که سالانه حدود 3000 تا 4000 پرستار بنا به دلایل مختلف از چرخه خدمت خارج شده اند و به عبارت دیگر، حدود ۱۲هزار پرستار طی 3 سال گذشته از 
چرخه خدمت خارج شده اند. حدود 3000 نفر از ۱۲ هزار استخدام گروه های گروه های پرستاری، اتاق عمل )هوش بری( و فوریت های پزشکی برای افرادی است 
که از چرخه خدمت به دلیل »بازنشستگی« یا »ترک خدمت« خارج شده اند. وی ادامه داد: بررسی سهم گروه  پرستاری از مجوز استخدامی با تعداد افرادی که 
طی 3 سال گذشته از چرخه خدمت خارج شده اند، بیانگر این است که این تعداد استخدام به سیستم بهداشتی و درمانی کشور آنچنان کمک نمی کند. وضعیت 
نسبت پرستار به تخت در کشور مناسب نیست و از نرم جهانی پایین تر است. همچنین به دلیل اینکه مجوزهای استخدامی سال های اخیر برای تخت های تازه  
تأسیس بوده، نسبت پرستار به تخت در کشور تغییر نکرده است.  عبادی درباره سهمیه جذب پرســتاران فعال دوران کرونا خاطرنشان کرد: برخی پرستاران در 
روزهای کرونایی در سیستم بهداشتی کشــور ارائه خدمت می کردند که حداکثر ۲0 امتیاز برای این افراد در نظر گرفته  می شود. تعداد زیادی از پرستارانی که در 
روزهای کرونایی مشغول به خدمت بودند، طی سال های گذشته از طریق آزمون های استخدامی جذب شده اند. برخی مناطق کشور به ویژه استان های غربی کشور 

مانند کرمانشاه و لرستان با پدیده تجمع کادر پرستاری مواجه هستیم و به همین دلیل مجوزهای استخدامی در این استان ها کم بوده است.

جزییات استخدام های جدید برای پرستاران 



سرمربی تیم ملی وزنه برداری بانوان معتقد اســت برخی وزنه برداران خانم انتظارات را برآورده نکردند و آن ها برای مسابقات پیش رو نیاز به افزایش رکورد دارند. 
کوروش باقری در گفتگو با »مهر«، درباره عملکرد تیم ملی وزنه برداری بانوان در مسابقات قهرمانی آسیا گفت: وزنه برداران بانو با همه توان در مسابقات قهرمانی آسیا 
حاضر شدند. من این مسابقات را به دو فاز تقسیم می کنم، یکی بحث آمادگی وزنه برداران بود که شرایط خیلی خوبی داشتیم و همگی افزایش رکورد خیلی خوبی 
داشتند. فاز دوم حضور در مسابقات بود که حقیقتاً برخی از وزنه برداران انتظارات لازم را برآورده نکردند؛ با این حال، برخی از رکوردها نشان داد دختران ایرانی پیشرفت 
قابل ملاحظه ای داشتند. وی گفت: با این حال انتظاری که من داشتم وزنه برداران به شکل ۱۰۰ درصدی برآورده نکردند. اگر غزل حسینی اوت نمی کرد تیم ما با اقتدار 
قهرمان آسیا می شد ولی در نهایت من مسئول فنی تیم بانوان و مشاور آن ها هستم و قطعاً اگر کاستی وجود دارد پاسخگوی آن من هستم و اگر موفقیتی هم حاصل 
شده برای کل فدراسیون وزنه برداری بوده است. باقری در پاسخ به اینکه برای آینده وزنه برداری بانوان چه برنامه هایی در سر دارد؛ عنوان کرد: در دو سه هفته دیگر 
دوباره اردوها از سر گرفته می شود و تمرینات را پر قدرت ادامه خواهیم داد. ما نیاز به افزایش رکورد داریم. علی رغم اینکه برخی دوستان نقدهایی را هم مطرح می کنند 
که از نظر من هم ایرادی ندارد و موافقم که صاحب نظران نظر خودشان را عنوان کنند. برخی هم که با مطرح کردن نظراتشان بیشتر خودشان و اطلاعاتشان را معرفی 
و جایگاه آن ها برای خانواده وزنه برداری بیشتر عیان می شود. سرمربی تیم ملی وزنه برداری بانوان تأکید کرد: به نظرم بانوان به افزایش رکورد نیاز دارند، ما مسابقات 
بزرگی پیش رو داریم. رقابت های قهرمانی آسیا برای دختران وزنه بردار ایران به نوعی تدارکاتی و تجربه اندوزی است. ولی بانوان باید حتماً در این مسابقات حضور 
داشته باشند تا بتوانند در رقابت های بزرگ تر مثل بازی های آسیایی ناگویا و المپیک لس آنجلس صاحب مدال شوند. من باور دارم که دختران ما این توان را دارند. 
نقاط ضعف به خصوص در بحث تکنیک دختران وجود دارد و اهالی فن می دانند ورزشکاری که تکنیک با ایراد را یاد گرفته تغییر آن بسیار سخت خواهد بود. باقری 
عنوان کرد: متأسفانه علی رغم تلاش تمام مربیان شهرستان خیلی از بانوان وزنه برداری ایرادات فنی دارند که روی نتیجه نهایی مؤثر بوده و ما نمی توانیم آن را کتمان 

کنیم. وظیفه من این است که این ایرادات را به حداقل برسانم. الان هم بانوان وزنه بردار نسبت به گذشته خیلی بهتر شدند اما هنوز خیلی کار داریم.

کوروش باقری: 

بانوان وزنه بردار نیاز به افزایش رکورد دارند
زیدان در مادرید منتظر بازگشت به فوتبال!

آ.اس اســپانیا خبر داد که زیدان منتظر یک پیشنهاد برای بازگشــت به دنیای مربیگری است. 
به گزارش »فارس«، ۱3۱6 روز از زمان خداحافظی زیدان با رئال مادرید گذشــته! از آن زمان تا 
به الان زیدان هم پیشــنهاد مربیگری در منچســتر یونایتد را رد کرده، هم یوونتوس و پارس. او 
می خواست جانشین دشان در تیم ملی فرانسه شود ولی این اتفاق رخ نداد و دشان تا پایان یورو 
هدایت خروس ها را برعهده خواهد داشت. آ.اس نوشــته که زیدان اکنون در شهر مادرید است. 
او منتظر یک پیشنهاد مناســب برای بازگشت به دنیای فوتبال اســت. پیشنهادی که یک پروژه 
جاه طلبانه باشد و او را دوباره به خط مربیگری بازگرداند. زیدان تقریباً در چهار سال هدایت رئال 
مادرید شاهکار به پا کرد. او ســه بار متوالی قهرمان لیگ قهرمانان اروپا شد و توانست دو بار نیز 

در دو دوره فاتح لالیگا شود.

گلزن ترین تیم های سال 2024 را بشناسید
با ورود سرمربی آلمانی به بارسلونا، همه مشکلات هجومی این تیم حل شد و هر بلایی که سر این 
تیم آمده، به خاطر دفاعش است. به گزارش »خبرآنلاین«، ســال 2۰24 برای اکثر تیم های پنج 
لیگ معتبر اروپایی به پایان رســیده و حالا فرصتی فراهم شده تا عملکرد تیم ها را ارزیابی کنیم. 
در بین تیم های لیگ های معتبر اروپا، هیچ کدام نتوانستند بیشتر از بارسلونا گل بزنند که در صدر 
این فهرست قرار دارد. بایرن مونیخ و اینتر مشــترکاً در جایگاه دوم ایستاده اند و آرسنال و رئال 
مادرید، به ترتیب در رتبه های سوم تا پنجم قرار دارند: »بارســلونا: 96 گل، بایرن مونیخ: 92 گل، 

اینتر: 92 گل، آرسنال: 89 گل و رئال مادرید: 89 گل.«

رقابت یونایتد و لیورپول بر سر مدافع جوان آرژانتینی
به نظر می رسد تیم های منچســتریونایتد، لیورپول و ریورپلاته به طور همزمان در رقابت برای به 
خدمت گرفتن خولیو ســولر، مدافع چپ ۱9 ســاله که در تیم لانوس آرژانتین بازی می کند قرار 
دارند. طبق گزارش سایت لیورپول اکو، منچستریونایتد و لیورپول حاضر به پرداخت ۱6.۵ میلیون 
یورو برای جذب این مدافع جوان هســتند اما ریورپلاته با رقم کمتری برای به خدمت گرفتن او 
اقدام کرده است. البته، سولر در صورت پیوستن به ریورپلاته از شانس بالاتری برای حضور ثابت 
در ترکیب اصلی برخوردار اســت. لیورپول از تابستان ســال جاری به دنبال جذب این ستاره زیر 
23 سال فوتبال آرژانتین است. چرا که آنها قصد دارند او را جایگزین مدافع چپ های کنونی خود 
یعنی اندرو رابرتسون و کاستاس ســیمیکاس کنند که از سن و سال بالاتری برخوردار هستند. از 
طرف دیگر منچســتر نیز به دلیل مصدومیت های پی در پی مدافع چپ های کنونی خود، سولر را 
به عنوان هدف اصلی برای تقویت ســمت چپ خط دفاعی زیر نظر گرفته است. سولر تا دسامبر 
2۰26 با لانوس قرارداد دارد و به همین دلیل جذب او کار چندان راحتی برای تیم های خواهانش 
به حساب نمی آید. باتوجه به نزدیک شــدن به آغاز نقل و انتقالات زمستانی، مشخص نیست که 

آیا او همچنان در لانوس باقی خواهند ماند یا شرایط طور دیگری رقم می خورد.

سرقت بزرگ رئال از لیورپول!
ترنت الکســاندر آرنولد تصمیم گرفته در تابســتان به صورت رایگان راهی رئال مادرید شود. به 
گزارش »فارس«، آنقدر موضوع تمدید قرارداد ترنت طول کشــید که ایــن بازیکن قصد جدایی 
از لیورپــول را دارد. مارکا گزارش داده که ترنت الکســاندر آرنولد، تصمیم بــزرگ خود را گرفت و 
می خواهد بدون تمدید قرارداد با لیورپول در پایان فصل به صورت رایگان راهی رئال مادرید شود! 
کاری که امباپه هم انجام داد! مدافع انگلیســی پس از صحبت با جود بلینگام متقاعد شــده که 

انتقال به رئال مادرید، بهترین تصمیم برای او خواهد بود. 

خبر روز

ستاره سپاهان شایعات 
جدایی را فراموش می کند

رضا اســدی با گلزنی در دو هفتــه متوالی، 
توانسته اعتماد هواداران و کادرفنی را به دست 
بیاورد. به گزارش »ورزش سه«، سپاهان در 
دیداری یک طرفه، با نتیجــه قاطع ۵ بر صفر 
هوادار را شکست داد و با این برد پرگل به صدر 
جدول لیگ برتر صعود کرد. شاگردان پاتریس 
کارترون با عملکــردی هماهنگ و هجومی، 
نشــان دادند که برای قهرمانــی نیم فصل و 
ادامه رقابت ها برنامه جدی دارند. این نتیجه، 
جایگاه ســپاهان را بالاتر از تراکتــور تثبیت 
کرد و اعتمادبه نفس تیــم را برای بازی های 
آتی افزایــش داد. رضا اســدی، در این بازی 
برای دومین هفته متوالــی موفق به گلزنی 
شد. مهاجم ســپاهان هفته گذشته به عنوان 
بازیکن تعویضی وارد زمین شد و گل مهمی در 
تساوی یک بر یک برابر گل گهر به ثمر رساند. 
در هفتــه چهاردهم نیــز از روی نقطه پنالتی 
توانســت دومین گل فصل خود را ثبت کند و 
نقش مهمی در پیروزی تیمش ایفا کرد. این 
گل نشــان دهنده اعتماد مجدد کادر فنی به 
توانایی های او بود. فصل جاری برای اسدی 
چالش های خاص خود را داشــته اســت. 
برخلاف انتظــار، او در تمامی بازی ها بازیکن 
ثابت نبوده و در بســیاری از مسابقات از روی 
نیمکت به میدان آمده اســت و در چند دیدار 
نیز اصلًا فرصت حضور در میدان را به دســت 
نیاورد. حتی شایعاتی درباره احتمال جدایی 
او در نقل وانتقالات مطرح شــد، اما اسدی با 
تصمیم به ماندن در سپاهان، برای به دست 
آوردن جایــگاه خود جنگیــد. عملکرد اخیر 
او نشــان می دهد که این تلاش ها بی نتیجه 
نبوده است. هواداران سپاهان حالا امیدوارند 
اســدی به فرم ایده آل خود بازگردد و با ادامه 
این روند، نقشی کلیدی در موفقیت های تیم 
ایفا کند. گلزنــی در دو هفته متوالی، علاوه بر 
بازگردانــدن اعتمادبه نفس بــه این هافبک 
توانمند، انتظارات از او را نیز افزایش داده است. 
اگر اسدی بتواند این روند را حفظ کند، بدون 
شک به یکی از مهره های کلیدی سپاهان در 

مسیر قهرمانی تبدیل خواهد شد.

فوتبال جهان

عکس خبر

مذاکره پرسپولیس با 
سرمربی سابق دورتموند؟

اخیراً نشریات آلمان از مذاکره پرسپولیس 
با سرمربی سابق دورتموند خبر داده بودند. 
پیش از این مدیر عامل پرسپولیس هم این 
مربی آلمانی را گزینه مربیگری سرخپوشان 
اعلام کرده بود. امــا مدیربرنامه »ترزیچ« 
می گوید که »احتمال رفتن ترزیچ به باشگاه 

ایرانی صفر است«.

طلایی پوشان ســپاهان رده دوم جدول رقابت های دور رفت لیگ برتر ووشو بانوان 
را از آن خود کردند. به گزارش »ایسنا«، دور رفت رقابت های لیگ برتر ووشو بانوان 
)بزرگسالان( جام جزایر سه گانه همیشه ایرانی در محل آکادمی ملی ووشو به کار 
خود پایان داد که طلایی پوشــان ســپاهان در این رقابت ها برابر هیئت ووشو بندر 
ماهشهر با نتیجه ۱2 بر صفر به برتری رسیدند. سپاهانی ها در دیداری دیگر مقابل 
دانشگاه آزاد اسلامی با کسب ۵ امتیاز، نتیجه را با 2 اختلاف به حریف خود واگذار 
کردند. به این ترتیب طلایی پوشان اصفهانی موفق شدند رده دوم جدول رقابت های 

دور رفت را از آن خود کنند و با انگیزه بیشتر خود را برای دور برگشت مهیا کنند.

ووشوکاران نصف جهان در جایگاه دوم قرار گرفتند

بمب تابستانی سپاهان در زمستان منفجر شد 

لیموچی؛ بزرگ ترین شاه ماهی لیگ 24
مهــدی لیموچــی ثابت کــرد با ســایر  مرضیه غفاریان
شــاه ماهی هایی کــه در بــازار نقل و 

انتقالات لیگ ایران صید می شــوند فــرق دارد. اگر چه 
چاشــنی این بمب ســپاهانی در بــازار  داغ دادو ســتد 
بازیکنان در تابستان روشن شــده بود اما بر خلاف فصول 

گذشته و عادت دیرینه بمب های خنثی لیگ این بار خیلی 
طول نکشید تا صدای انفجار بمب مهیب ارتش طلایی اصفهان گوش 
فوتبالدوستان را کر کند. لیموچی اگرچه سه بازی نخست فصل را به 

دلیل صادر نشدن کارت بازی اش از دست داد و حتی برخی بر این باور بودند که او در نهایت 
به سرنوشت فصل قبل عیسی آل کثیر در سپاهان دچار می شود اما همین که از هفته چهارم اذن ورود 

به میادین را یافت با درخشش خود در جمع زردپوشان اصفهانی نشان داد بی خود نبوده که کرسی نشینان 
باشگاه های مدعی برای جذب مهاجم 2۵ ساله ایرالکو سرو دست می شکستند.

او مأموریتش در سپاهان را با ثبت پاس گل در پنجمین باری که با پیراهن طلایی این تیم به میدان می رفت 
استارت زد. لیموچی با اینکه از دقیقه 67 بازی سپاهان با اســتقلال تاجیکستان و به عنوان یار تعویضی 
پای به مستطیل سبز گذاشته بود با پاس گل چهارم تیم مورایس در آن دیدار و کسب نمره 7.8 در فهرست 
برترین بازیکنان آن مسابقه جای گرفت. مهاجم کازرونی طلایی ها در بازی بعدی سپاهان و این بار در هفته 
هفتم لیگ برتر برای اولین بار در این تیم اصفهانی پایش به گل باز شــد. گلی که این خرید پرسروصدای 
سپاهان در مصاف با استقلال خوزستان به ثمر رســاند به قیمت 3 امتیاز آن مصاف حساس برای طلایی 
پوشان تمام شد. موتور گلزنی مهاجم پیشین آلومینیوم در ســپاهان روشن شد و او در ادامه باز هم تک 
گلی 3 امتیازی برای سپاهان و این بار در مصاف با تیم سابقش به ثمر رساند. اما پربیراه نیست اگربگوییم 
ارزشمندترین گلی که لیموچی برای طلایی پوشان به ثمر رساند گل برتری سپاهان در ال کلاسیکو بود. این 
ستاره جوان با فروریختن سنگر پرسپولیس در نقش جهان آه از نهاد سرخپوشان پایتخت درآورد. نه فقط 
بابت مغلوب شدن در ال کلاسیکوی ایران بلکه به دلیل واگذار کردن قافیه به رقیب دیرینه شان در پروژه به 
خدمت درآوردن این بازیکن. سپاهانی ها لیموچی را از یک قدمی باشگاه پرسپولیس هایجک کردند. حالا 
این بازیکن با تبدیل شدن به مهره طلایی برای طلایی پوشان اصفهانی باعث شده پرسپولیسی ها بیش از 

پیش بابت از دست دادن این شاه ماهی در بازار تابستانی انگشت حسرت به دهان بگزند.
اما این پایان کار نبوده و نیست. مأموریت لیموچی در سپاهان پس از برتری در برابر سرخپوشان پایتخت 
ادامه یافت. یک هفته از زمســتان گذشــته بود که صدای انفجار بمب تابستانی ســپاهان در لیگ برتر 
پیچید. 7 دی ماه و در جریان رقابت های هفته چهاردهم، لیموچی با هت تریک تماشایی خود در مصاف 
تیمش با هوادار قعرنشــین چند تیر را با هم به هدف نشاند: هم نخستین هت تریک فصل را به نام خود 
 و تیمش ثبت کرد، هم رکورد پرگل ترین پیروزی لیگ 24 را از آن سپاهان کرد و هم نقش تأثیرگذاری در 
بازپس گیری صدر از سرخپوشان تبریزی برای تیمش ایفا کرد. علاوه بر اینها سپاهان با برتری۵ بر صفر 
در برابر هوادار کــه 3 گل آن را لیموچی زده بود با 24 گل یعنی 3 گل بیشــتر از تراکتور برترین خط حمله 
لیگ را هم به خود اختصاص داده است. حالا لیموچی با به ثمر رساندن 6 گل و 2 پاس گل در 88۰ دقیقه 
حضورش در لیگ 24 به صدر جدول گلزنان برتر این رقابت ها هم رسیده و از این پس شاهد کورس جذاب 
بین او و هم تیمی ســابقش برای تصاحب کفش طلای لیگ خواهیم بود. مهدی لیموچی در حالی با 6 

گل در کنــار امین 
کاظمیان هافبــک 6 گله 
ایرالکویی ها در صدر گلزنان برتر ایســتاده که 
تمامی گل هــای او بر خلاف کاظمیــان)2 گل از روی 
پنالتی( در جریان بازی به ثمر رســیده است. علاوه بر 
اینها هافبک 28 ســاله سبزپوشان اراکی این تعداد گل 
را در ۱۱۱8 دقیقه به نام خود ثبت کــرده؛ یعنی لیموچی 
هر ۱47 دقیقه یک بار موفق به گلزنی شــده و هم تیمی 
سابق او در هر ۱86 دقیقه. با این تفاسیر سپاهان که با شکار 
این شاه ماهی در تابستان عزمش را برای قهرمانی در لیگ 
جزم کرده بود این روزها با گلزنی های پی در پی لیموچی و 
بازشدن طلسم از پای یکی از برترین مهاجمان فصل گذشته 
اش بیش از پیش به آوردن جام طلای این رقابت ها پس از 

یک دهه به اصفهان امیدوار شده است. 
پربیراه نیســت اگر مدعی شــویم حتی اگر ادعای مدیرعامل 
پرســپولیس درباره رقم پرداختی همتایانش در ســپاهان به 
لیموچی هم صحت داشته باشد باز هم این پرسپولیس بوده که 
با کناره گیری از این معامله پرسود ولو پرخرج، مرتکب خطا شده 
است. لیموچی حداقل تا به اینجا ثابت کرده با بمب های خنثایی که 
پیش از این در کارزار نقل و انتقالاتی لیگ برتر با مبالغ هنگفت تر 
داد و ستد می شدند از زمین تا آسمان فرق دارد. مهمترین تفاوت 
این بازیکن ســن پایین او اســت که نشــان می دهد سپاهان 
هرچقدر هم برای به دســت آوردن لیموچی هزینه کرده باشد 
ضرر نکرده چرا که این مهاجم 2۵ ســاله سرمایه ارزشمندی 
برای باشگاه به حســاب می آید و می تواند خط حمله ارتش 
طلایی اصفهان را برای چندین سال بیمه کند؛ منتها اگر اسیر 

حواشی نشود و با همین دست فرمان پیش برود.

امیدواری مدافع ذوب آهن به شکست دادن نساجی
مدافع ذوب آهن پس از پیروزی تیمش مقابل مس رفسنجان با اشاره به کیفیت بازی گفت: »بازی 
خیلی خوبی بود و امیدوارم کــه هواداران از بازی لذت برده باشــند. با این برد توانســتیم به پنج تیم 
اول جدول برســیم و امیــدوارم که هفته 
بعد نساجی را شکست دهیم و جایگاه را 
تثبیت کنیم.« شــایان مصلح در ادامه به 
تیم مس رفسنجان پرداخت و آن را تیمی 
با پتانسیل بالا معرفی کرد: »من نمی توانم 
درباره مسائل تیم رقیب صحبت کنم، اما 
آنها بازیکنان بزرگی دارند که تجربه خوبی 
کسب کرده اند و امیدوارم که به مرور زمان 
شرایطشان بهتر شود. مس رفسنجان تیم 
خوبی دارد و جایگاه آنهــا در جدول اینجا 
نیست.« وی درباره سرمربی مس گفت: »شجاعی مربی جوانی است، اما در فوتبال ما بسیار باتجربه 

است. اما اینکه بگویم مشکل آنها کجا بود، در حدی نیستم که درباره تیم رقیب صحبت کنم.«

احتمال تغییر مکان سوپرجام
با وجود اینکه سازمان لیگ روز چهارشنبه هفته گذشته و ظهر روز شنبه اعلام کرد دیدار سوپر جام فصل 
۰3-۱4۰2 فوتبال ایران بین تیم های پرسپولیس و سپاهان روز 28 دی ماه در ورزشگاه امام خمینی )ره( 
اراک برگزار می شود، اما مکان این بازی به احتمال فراوان تغییر خواهد کرد. به گزارش »ورزش سه«، 
فشار زیاد روی زمین چمن این استادیوم در فصل جاری که میزبان مسابقات افتتاحیه، دربی و یک بازی 
از سپاهان بوده و از سوی دیگر دیدارهای خانگی آلومینیوم هم در این ورزشگاه انجام شده، کاری کرده 
تا احتمالًا سوپرجام در جای دیگری برگزار شود و مراحل ترمیم و رفع ناهمواری چمن این ورزشگاه در 
وقفه کوتاه مدت لیگ برتر صورت بگیرد. ورزشگاه امام)ره( اراک میزبان بازی افتتاحیه فصل ۱4۰3-۰4 
لیگ برتر بود که در اتفاقی جالب توجه، آلومینیوم برگزار کننده آن محسوب نمی شد و باشگاه پرسپولیس 
میزبانی خود از ذوب آهن را در این استادیوم انجام داد. علاوه بر آن، سپاهان هم در هفته سوم لیگ برتر 
در اراک میزبانی کرد و توانست شمس آذر قزوین را شکست بدهد، اما استادیوم امام)ره( اراک باز هم در 
این فصل پذیرای تیمی غیر از آلومینیوم بوده است. جدا از دو مسابقه ای که در فوق اشاره شد، بازی دربی 
هفته ششم لیگ برتر بین استقلال و پرسپولیس هم در ورزشگاه خانگی باشگاه آلومینیوم انجام شد تا 
فشار زیادی در این فصل روی چمن این استادیوم آمده باشد. با این شرایط، برگزاری 3 مسابقه مهم طی 
فصل جاری در اراک )غیر از دیدارهایی که آلومینیوم در ورزشگاه خود انجام داده( وضعیت زمین چمن 

این استادیوم را نامناسب کرده تا احتمالًا سوپرجام نیز در جایی غیر از اراک برگزار شود.

اخباری به رکورد بیرو رسید
گل گهر در یک بازی ســخت و نفس گیر در قزوین، در ثانیه های پایانی وقت اضافه با گل علی قربانی 
شمس آذر را شکست داد، اما نکته مهم اینکه در این دیدار هشتمین کلین شیت محمدرضا اخباری در 
این فصل از رقابت های لیگ برتر ثبت شد. به گزارش »ورزش سه«، به لطف سیوهای تماشایی اخباری 
و فرزین گروسیان، دروازه تیم گل گهر در ۱4 مسابقه تنها 6 بار باز شده و هم اکنون بهترین عملکرد دفاعی 
به این تیم سیرجانی اختصاص دارد. در تعداد کلین شیت ها هم اخباری و علیرضا بیرانوند، دروازه بان 
تراکتور، با 8 کلین شیت در صدر جدول قرار دارند. اخباری در گل گهر تحت هدایت مربی دروازه بان های 
جوانش، حسین اینانلو، بهترین فصل حضورش را در لیگ برتر سپری می کند و بدون شک این فصل 
رقابت جانانه ای با بیرانوند خواهد داشت که به دروازه تیم ملی هم خواهد رسید. عملکرد اخباری نشان 

می دهد که حالا کادر فنی تیم ملی می تواند به حضور یک جانشین مطمئن برای بیرانوند امیدوار باشد.

مستطیل سبز
دوشنبه ۱0 دی ۱40۳ / 2۸ جمادی الثانی  ۱44۶ / ۳0 دسامبر  2024 / شماره 42۶4



اجرای ۹۱ پروژه عمرانی در منطقه ۸ اصفهان
مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان گفت: با توجه به تخصیص بیش از 5000 میلیارد ریال به پروژه های 
عمرانی در این منطقه، عملیات عمرانی ۹۱ پروژه در دســت اقدام است. حسن محمدحسینی در 
گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به بودجه ســال جاری منطقه ۸ شهرداری اصفهان اظهار کرد: اعتباری 
که در سال جاری به این منطقه اختصاص داده شد، بالغ بر ۸۹۸0 میلیارد ریال بود که از این مقدار 
5054 میلیارد ریال آن به پروژه های عمرانی تعلق گرفت. وی افزود: طبق تقسیم بندی، پروژه ها در 
چهار دسته از جمله پروژه های شاخص، پروژه های مهم منطقه، پروژه های منطقه ای و پروژه های 

محله محوری تفکیک شده است. 
وی افزود: پروژه های شــاخص این منطقه شــامل پروژه در حال اجرای پردیــس خانواده محور 
شمس الشموس، طرح فضای سبز پرتمان که در مرحله تملک است و رمپ خروجی خیابان امام 
خمینی )ره( که آبان سال جاری به بهره برداری رسید، تعریف شده است. مدیر منطقه ۸ شهرداری 
اصفهان تأکید کرد: پروژه های مهم منطقه با ۱۳ پروژه شــامل خیابان ســازی های شهید چمران 
بهرام آباد، استاد شــهریار جنوبی و دوران از جمله پروژه هایی است که تملک آن ها سال ها در حال 
اجرا بوده و عملیات اجرایی آن به تازگی آغاز شده است. محمدحسینی گفت: احداث فرهنگسرای 
بانوان باغ نوش، احداث ورزشگاه سرپوشیده فروغی، منابع ذخیره آب فضای سبز، خطوط کلکتور 
آب رسانی فضای سبز، ایمن سازی شــهید ردانی پور و میدان رباط برای این منطقه در سال جاری 
در دست اقدام است. وی با اشــاره به تعداد 55 پروژه منطقه ای ادامه داد: سایر پروژه هایی که در 
سطح منطقه انجام می شود، شامل اصلاح هندسی، تعمیرات و نگهداری، زیرسازی، لکه گیری و 
روکش آسفالت معابر، حفاری چاه های دفع آب های سطحی، دیوارکشــی های ماده ۱۱0 بند ۱4 
قانون شهرداری ها، پیاده روسازی ها و مناسب سازی ها می شود. مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان 
خاطرنشان کرد: طبق پیگیری های مدیریت شهری و تأکید بر پروژه های محله محوری، پروژه هایی 
نیز برای محلات تعریف و در دست اجرا اســت، همچنین در سال جاری با دعوت از اهالی محلات 
مختلف این منطقه، پروژه هایی نیز در نظر گرفته شده که بعضی در دست اجرا و دیگر پروژه ها نیز در 

برنامه بودجه سال آینده مطرح شده است.

ساماندهی ۵ پارک محلی در منطقه ۹ اصفهان
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان گفت: ساماندهی و ارتقای کیفی پنج پارک محلی در این منطقه با 

اعتبار ۱0 میلیارد ریال انجام می شود. 
سید سلمان قاضی عسگر در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به اینکه پارک ها حلقه ارتباط بین انسان 
و طبیعت اســت، اظهار کرد: این اماکن را می توان به عنوان یکی از نخســتین کارکردهایی دانست 
که ساکنان شهرها به نوعی همواره با آن ها در تماس هستند و امروزه تردیدی وجود ندارد که لازمه 
زیستن پایدار انسان، هم زیستی با طبیعت اســت. وی افزود: هر زمان این هم زیستی در معرض 
مخاطره و آسیب قرار گیرد، زندگی انسان ها نیز به اشکال مختلف با نابسامانی های گوناگون روبه رو 
می شود؛ بنابراین، پارک های محله ای نقش مهمی در ارتقای شکل گیری تعاملات شهروندی دارد. 
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان با اشــاره به ارتقای کیفی پارک های محلی و قطعات فضای سبز 
عمرانی این منطقه تصریح کرد: طی سال های گذشته تعداد زیادی از پارک های محلی این منطقه 
مستهلک شده بود که سال جاری نیز با برنامه ریزی بسیار مناسب، ارتقای کیفی و توسعه پارک های 
 محلی در دستور کار قرار گرفته اســت. قاضی عسگر با اشاره به اینکه ســاماندهی و ارتقای کیفی

 ۹ پارک محلی این منطقه با اعتباری بالغ بر ۱0 میلیارد ریال انجام می شود، ادامه داد: این ساماندهی 
شامل کاشت گل فصلی، هرس درختان، ترمیم شــبکه آب رسانی، تعویض پایه چراغ ها، تسطیح، 
تعویض و بهسازی خاک انجام شــد. وی با بیان اینکه ارتقا و غنی ســازی پارک ها و بوستان های 
محلی می تواند در رشد خلاقیت و رشد فردی و اجتماعی کودکان مؤثر باشد، گفت: این فضاها باید 
با برآورده ساختن بستر کالبدی مناسب جهت تحرک آزاد و فعالیت ایمن کودکان شرایط مناسب را 

برای رشد جسمی، ذهنی و اجتماعی آن ها فراهم کند.

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان:

توجه به مدیریت بحران در رأس امور شهرداری های اصفهان باشد

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان گفت: باید 
توجه به مدیریت بحران در رأس امور شهرداری های اصفهان باشد.

به گزارش »مهر«، احسان مشگلانی در گردهمایی مدیران روابط عمومی 
شهرداری های استان اصفهان با اشاره به مهم ترین مسائل استانی اظهار 
کرد: هدف ما از این نشست شناسایی چالش ها و فرصت های استان 
است و در این راستا چهار هدف از جمله سرمایه اجتماعی، جلب اعتماد 
مردم، مدیریت بحران و شناسایی حوزه گردشگری را به عنوان مهم ترین 
وظیفه در روابط عمومی ها مطرح کردیم؛ زیرا این حوزه بیشترین ارتباط 
را با مردم دارند. وی با اشــاره به اینکه یکی از اهــداف ما جلب اعتماد 
مردمی است، بیان کرد: بررسی ها نشان می دهد که هیچ مجموعه ای 
با مردم این ارتباط وســیع را ندارند و همین امر وظیفه این مدیریت را 

افزون می کند.
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان تصریح کرد: 
روابط عمومی یکی از نقاطی اســت که ما می توانیم با ایجاد شفافیت 
کیفیت ارتباطات با مردم را افزایش و اعتماد ایجاد کنیم. وی ادامه داد: 
این در حالی است که در حوزه سرمایه اجتماعی آمارها بیانگر این است 
که در استان وضعیت چندان مناسب نیســت و ما باید تلاش کنیم که 
این اعتماد را افزایش دهیم. مشگلانی گفت: اطلاعات شفاف، درست 
و دقیق به مردم از یک ســو و دریافت بازخورد آن از سوی دیگر از دیگر 
موارد قابل توجه است؛ زیرا به نظر می رسد که ما باید بیشتر در این حوزه 

تلاش کنیم. وی با اشاره به ارائه راهکار از سوی روابط عمومی ها بیان کرد: 
دومین حوزه مدیریت بحران است در واقع یکی از مهم ترین قابلیت های 
روابط عمومی ها مدیریــت اتفاقات به موقع در مواقع بحرانی اســت و 
وظیفه ما برقراری ارتباط سریع و برنامه ریزی دقیق در این حوزه است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: در این راستا ما باید 
ابتدا به شناخت همدیگر برسیم و سپس ارتباط درست کاربردی برقرار 
کرده و مســائل را پشــتیبانی کنیم. وی در ادامه از دیگر موارد را حوزه 
فرهنگ شهروندی عنوان کرد و افزود: به نظر می رسد در حوزه فرهنگ 
شهروندی باید خیلی پیشرو باشیم و حدود یک دهه پیش نیز شورایی 
در نشست شورای فرهنگ عمومی به تصویب رسید که در حوزه فرهنگ 
شهروندی تشکیل شود و قرار شد همه شهرداری ها کمیته مشابهی را در 
این راستا داشته باشند تا مسائل این حوزه را راهبری کنند. مشگلانی با 
اشاره به اینکه شهرداری اصفهان در این زمینه به خوبی وارد شده است، 
بیان کرد: پس از مصوبه شــورای فرهنگ عمومی بارها بر این موضوع 
تأکید شد؛ اما فقط برخی شــهرها این کمیته را تشکیل دادند که انتظار 
می رود همه شهرستان ها فعال شــوند. وی بیان کرد: از دیگر موارد ما 
شناسایی ظرفیت های اقتصادی هر شهر به خصوص گردشگری است 

و شهرداری ها باید در این زمینه پیشرو باشند.
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان مصداق بارز 
این مورد را جشنواره گل و گلاب کاشان عنوان کرد و افزود: ما باید پای 

سرمایه گذاران خارج از کشــور را به جای جای شهرستان ها باز کنیم و 
بتوانیم ماندگاری مسافران را که به بهترین مقصدهای گردشگری ایران 
بیشــتر کنیم. وی با تأکید به چهار اولویت مطرح شده در این نشست 
افزود: درخواست دارم شورای روابط عمومی ها به زودی تشکیل شود و 
افراد علاقه مند در این شورا شرکت کنند و سازوکار آن را به اتفاق تعریف 
کنند. مشگلانی با تأکید به در پیش بودن ایام نوروز با اشاره به پوشش 
خبری حوزه شهری ادامه داد: هر شــهری باید یک الی دو خبر مهم از 
حوزه شهری شهرستان خود در طول هفته داشــته باشد. وی در ادامه 
توجه به برند شهری توسط شهرستان ها با درنظرگرفتن مزیت نسبی 
اقتصادی و گردشگری شهری را یکی از مسائل مهم روابط عمومی های 
اســتان عنوان کرد. مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری 
اصفهان همچنین ازنشســت مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران ایران 
خبر داد و گفت: انتظار داریم فرصت سرمایه گذاری شهرستان های خود 
را معرفی کنید تا در این نشست آتی به ســرمایه گذاران معرفی شود. 
وی با اشاره به اینکه استان اصفهان ۱۱4 شهرداری دارد، گفت: جایگاه 
روابط عمومی در این دولت حداقل در منظومه فکری اســتاندار بسیار 
اهمیت دارد. مشگلانی از برگزاری نمایشــگاهی با حضور ۱50 شرکت 
دانش بنیان مهم و شرکت های فناوری در حوزه هوش مصنوعی در ماه 
جاری خبر داد و افزود: روابط عمومی های شهرســتان ها از این فرصت 

نمایشگاهی استفاده کنند.

یکی از مهم ترین قابلیت های روابط عمومی ها مدیریت 
اتفاقات به موقع در مواقع بحرانی است و وظیفه ما 
برقراری ارتباط سریع و برنامه ریزی دقیق در این 
حوزه است. باید توجه به مدیریت بحران در رأس امور 

شهرداری های اصفهان باشد

با مسئولان
دوشنبه ۱۰ دی ۱۴۰۳ / ۲۸ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۳۰ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۶۴

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری 
اصفهان گفت: طی ۹ ماه نخســت ســال جاری از 
بساط گستری و دست فروشی ۱۶۷۶ نفر جلوگیری 
شــد و ۸54 متکــدی در این کلان شــهر هدایت و 

ساماندهی شدند. 
مصطفی مرادیان نژاد در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره 
به اقدامــات و فعالیت های اداره کل پیشــگیری و 
رفع تخلفات شهری شــهرداری اصفهان طی ۹ ماه 
ســال جاری اظهار کرد: 5۹0۲ اخطاریه با موضوع 
جلوگیری از نصب تابلوهای غیرمجاز در این مدت 
صادر و ۲۲4۸ مورد نیز رفع تخلف شده است. وی 
افزود: طی ۹ ماه ســال جاری در راســتای اجرای 
بنــد ۲0 قانون شــهرداری ها درباره رفــع مزاحمت 

کارگاه های صنفی مزاحم از طریق اجرای تمهیدات 
و تعطیلی، ۱۳۶ رأی قضائی، بر اساس بند ۱4 قانون 
شهرداری ها درباره رفع خطر از بناهای حادثه آفرین، 
چاله ها و اشیای مشرف به معابر عمومی ۳0۳ رأی 

اجرا شده است. 
مرادیان نــژاد با بیــان اینکه در ۹ ماه ســال جاری 
برای جمع آوری خودروهای فرســوده رها شده در 
معابر شــهر ۸۳۸ اخطاریه صادر شده است، گفت: 
در این مدت از بساط گســتری و دست فروشــی 
۱۶۷۶ نفر جلوگیری شــد و ۸54 متکــدی در این 
کلان شهر هدایت و ساماندهی شدند. مرادیان نژاد 
با بیان اینکه طی ۹ ماه سال جاری در بخش کنترل 
ساختمان برای جلوگیری از ادامه فعالیت و تعطیلی 
کارگاه هــای ســاختمانی متخلف یا بــدون مجوز 
و پروانــه از ۸۹ مورد احداث زمیــن بایر جلوگیری 
شده اســت، گفت: در این مدت از افزایش طبقات 
۶۸0 ســاختمان، تعمیرات داخلی غیرمجاز ۳۲۲۹ 

ســاختمان، تبدیل وضعیــت ۹۱۸ ســاختمان و 
فعالیت ۱۲ هزار و ۸50 کارگاه ســاختمانی متخلف 
نیز جلوگیری شــده اســت. وی افزود: برای رفع و 
پیشگیری از تخلف سد معبر، در این مدت ۲۳ هزار 
و ۱4۳ تذکر و ۷۶۲۸ اخطــار صادر و تخلف ۲۲ هزار 
و ۷۱5 متصدی صنفی رفع شــده اســت. مدیرکل 
پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان 
تصریح کــرد: در راســتای اجرای مــاده ۱۱0 قانون 
شهرداری ها، طی ۹ ماه ســال جاری ۷۷۲ رأی در 
این کلان شهر اجرا شده است. مرادیان نژاد با اشاره 
به اقدامات مدیریت پیشــگیری و رفــع تخلفات 
شهری در بخش کنترل دفع ضایعات ساختمانی در 
سطح شهر همچون تعطیلی کارگاه های ایجادکننده 
سد معبر و پیشــگیری از تخلیه مصالح و نخاله در 
معابر عمومی اظهار کرد: در این زمینه ۷۲۲۶ اخطار 
صادر و ۱۲0۷ کارگاه ساختمانی متخلف نیز تعطیل 

شده است.

طی ۹ ماه صورت گرفت؛

هدایت و ساماندهی ۸۵۴ متکدی در شهر اصفهان 

صدور بیش از ۴۵۰۰ مجوز حفاری انشعابات در منطقه ۴ اصفهان
مدیر منطقه 4 شهرداری اصفهان با اشاره به صدور بیش از 4500 مجوز حفاری انشعابات در این منطقه 
از ابتدای سال جاری گفت: این اقدام به عنوان بخشی از تلاش های شــهرداری در حوزه عمران و بهبود 
زیرساخت های شهری انجام شده است. محسن زمانی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: همکاری های 
مستمری با شرکت های آب و فاضلاب، گاز، برق و مخابرات در دستور کار قرار دارد تا ضمن تسهیل روند 
ارائه خدمات به شهروندان، زیرساخت های لازم برای توسعه پایدار در مناطق کم برخوردار منطقه را فراهم 
کنیم. مدیر منطقه 4 شــهرداری اصفهان گفت: صدور این مجوزها نتیجه برنامه ریزی دقیق و همکاری 
نهادهای مختلف است که هدف آن تأمین نیازهای شهری و ارتقای کیفیت زندگی شهروندان است. زمانی 
خاطرنشان کرد: شهرداری با نظارت دقیق بر فرایند حفاری به ایمنی و آسایش شهروندان توجه ویژه ای 
دارد و تمام اقدامات به نحو مطلوبی صورت می گیرد؛ با این اقدامات شهروندان قادر خواهند بود از خدمات 
بهینه تری در حوزه آب، گاز، برق و مخابرات بهره مند شوند. وی بیان کرد: این اقدام در راستای سیاست های 

کلی شهرداری و برای بهبود و توسعه زیرساخت های شهر اصفهان صورت می گیرد. 

 احداث پارکینگ طبقاتی با ظرفیت بیش از ۱۵۰ خودرو در 
منطقه ۵ اصفهان

مدیر منطقه 5 شهرداری اصفهان با بیان اینکه زمین شنبه بازار که پیش تر به عنوان فضای بی دفاع شهری 
شناخته می شد، تحت تملک شهرداری قرار گرفت، گفت: برای این مکان برنامه ریزی هایی جهت احداث 
پارکینگ طبقاتی با هدف افزایش ظرفیت پارک خودرو به بیش از ۱50 خودرو با رعایت اصول فنی و طراحی 
مناسب انجام شده است. حسین کارگر در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: با هدف ارتقای خدمات عمرانی، 
فرهنگی، ورزشی و فضای سبز پروژه هایی در منطقه 5 شهرداری اصفهان انجام شده است؛ این پروژه ها با 
هزینه ای بالغ بر 5۸۲ میلیارد تومان به اجرا درآمد. وی افزود: یکی از پروژه های مهم، تکمیل و بهره برداری 
از پارک مارنان بود که به دلیل مشکلات متعدد، حدود ۲0 تا ۲5 سال بلاتکلیف مانده بود؛ این پارک به یکی 
از درخواست های جدی مردم منطقه تبدیل شده بود و با رفع موانع موجود، سرانجام به بهره برداری رسید. 
کارگر با اشاره به توسعه خدمات در پارک کوهســتانی صفه عنوان کرد: به دلیل استقبال گسترده مردم، 
ورزشکاران و کوهنوردان از این پارک کوهستانی اقداماتی در حوزه خدمات شهری، ایمن سازی و توسعه 
عمرانی صورت گرفت که این فضاها هم اکنون در اختیار شهروندان قرار گرفته است. وی با اشاره به پروژه 
اداری - تجاری در سپاهان شهر بیان کرد: یکی دیگر از پروژه ها شامل بهره برداری از یک ساختمان اداری 

و تجاری در سپاهان شهر بود که با مشارکت سرمایه گذاران اجرا شد.

به روزرسانی تجهیزات مراکز معاینه فنی اصفهان با فناوری های 
پیشرفته

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری اصفهان گفت: به تازگی تجهیزات مراکز معاینه فنی 
اصفهان را به روزرسانی و از فناوری های پیشرفته و استانداردهای جهانی استفاده کرده ایم. دستگاه های 
سنجش آلایندگی و سایر تجهیزات این مراکز دارای دقت بالایی اســت و خطای کمی دارد، همچنین 
کارگاه ها و کلاس های آموزشی برای متصدیان این مراکز به صورت منظم برگزار می شود تا کیفیت خدمات 

ارائه شده ارتقا پیدا کند. 
سید علی عبدالهی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در جلسه اخیر کمیته فنی شورای ترافیک استان که 
در استانداری اصفهان برگزار شد، مقرر شد که ساعت کاری مراکز معاینه فنی برای شش ماهه دوم سال 
جاری تا ساعت ۱۷:00 افزایش پیدا کند و برای شش ماهه نخست سال که طول روز بیشتر است، ساعت 
کاری دیگری تعیین خواهد شــد. وی افزود: در حال حاضر تمام مراکز معاینه فنی ما تا ساعت ۱۷:00 
فعالیت می کنند، البته مراکز جی و ارغوانیه تا ساعت ۱۸:00 در حال خدمت رسانی به مراجعه کنندگان است. 
عبدالهی گفت: پراکندگی مراکز معاینه فنی در سطح مناطق پانزده گانه شهرداری اصفهان به گونه ای است 

که شهروندان به راحتی و با دسترسی مناسب می توانند از خدمات این مراکز بهره مند شوند.

خبر روزاخبار

 تعداد ناوگان اتوبوسرانی 
اصفهان تا خرداد ۱۴۰۴ به 

۱۲۰۰ دستگاه می رسد
شــهردار اصفهــان گفــت: تعداد نــاوگان 
اتوبوسرانی اصفهان با هدف بهبود حمل ونقل 
عمومی و کاهش آلودگی هوا تا خرداد ۱404 
به استاندارد ۱۲00 دســتگاه خواهد رسید. به 
گزارش »ایمنا«، علی قاسم زاده با بیان اینکه 
یکی از راهکارهای اساسی برای رفع مشکل 
ترافیک، توسعه حمل ونقل عمومی است که 
از جمله اهداف اصلی ایــن دوره از مدیریت 
شهری محسوب می شــود، افزود: در دوره 
ششم مدیریت شــهری اصفهان حدود ۶0 
درصد از بودجه شــهرداری این کلان شهر به 
مســائل مربوط به حمل ونقــل اختصاص 
داده شده اســت. وی گفت: سه سال پیش 
شهر اصفهان تنها ۶00 دستگاه اتوبوس فعال 
داشــت، در حالی کــه اســتانداردهای لازم 
۱۲00 دســتگاه را توصیه می کــرد، در نتیجه 
باید ظرفیت حمل ونقل عمومی را ۱00 درصد 
افزایش می دادیم. قاســم زاده با اشــاره به 
اینکــه تاکنون تعــداد اتوبوس هــای فعال 
سطح شــهر از ۶00 به ۹00 دســتگاه افزایش 
پیدا کرده و پیش بینی می شــود این تعداد 
به ۱۲00 دســتگاه برســد، بیان کرد: در حال 
حاضر اتوبوس های جدید خریداری و هزینه 
آن ها پرداخت شده، اما کارخانه تولیدکننده 
همچنان تعدادی از ایــن اتوبوس ها را آماده 
نکرده اســت. وی با اشــاره به ۳00 اتوبوس 
خریداری شــده توسط شــهرداری اصفهان 
افزود: تاکنون ۳۷ دستگاه اتوبوس به ناوگان 
اتوبوســرانی اصفهان تحویل داده شــده که 
شــامل ۳0 دســتگاه ۱۲ متری و ۷ دستگاه 
۱۸ متری است؛ این ۷ دســتگاه بخشی از 
قراردادی است که بر اساس آن 50 دستگاه 
اتوبوس ۱۸ متری به ما تحویل داده خواهد 
شــد، از این تعداد تنها ۷ دســتگاه در هفته 
جاری رونمایی می شــود و مابقی تا خرداد 
۱404 به تدریج در خطوط تندرو به کار گرفته 
خواهد شد. اگر کارخانه به تعهدات خود عمل 
کند، خرداد ۱404 به استاندارد ۱۲00 دستگاه 

اتوبوس فعال خواهیم رسید.

مدیر منطقه ۱۳ شهرداری اصفهان با اشاره به احداث ایستگاه آتش نشانی در این منطقه گفت: بر اساس نیازسنجی ها و پیگیری های صورت گرفته، ایستگاه 
آتش نشانی در محله ولی عصر )عج( در زمینی به مساحت ۱۶00 متر مربع احداث می شود که شامل ساختمان اداری، آشیانه و محوطه سازی پیرامون این 
ایستگاه خواهد بود. جواد کشانی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: احداث ساختمان اداری این ایستگاه در سه طبقه و با زیربنای ۸00 متر مربع و بخش آشیانه 
که جهت استقرار خودروها استفاده خواهد شد، با زیر بنای 400 متر مربع پیش بینی شده اســت. وی افزود: این پروژه با اعتباری بالغ بر ۶0 میلیارد ریال در 

مرحله خاکبرداری است و پیش بینی می شود طی مدت پنج ماه مرحله سفت کاری آن به پایان برسد.

آغاز عملیات احداث ایستگاه آتش نشانی در منطقه ۱۳ اصفهان

برگزاری جلسه علنی 
شورای شهر اصفهان در 

روز  ۹ دی
صدوشــصتمین جلســه علنی شورای 
اسلامی شهر اصفهان صبح روز یکشنبه 
نهم دی ماه سالجاری به ریاست محمد 

نورصالحی در تالار شورا برگزار شد.

عکس خبر

عکس: ایمنا
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نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت: ایجاد اردوگاه هایی که سپاه 
برای ساماندهی وضعیت معتادان شــکل داده کار خوبی است و همه دستگاه ها 
و ادارات نیز باید به این امر کمک کنند. به گزارش »ایمنا«، آیت ا... ســید یوسف 
طباطبایی نژاد در دیدار با معاون اجتماعی و کارکنان معاونت اجتماعی سپاه صاحب 
الزمان )عج( اســتان اصفهان با بیان تلاش های فراوان در زمینه های فرهنگی و 
اجتماعی پس از انقلاب افزود: برخی این زمان را با دوران پهلوی مقایسه می کنند 
در حالی که به هیچ وجه قابل قیاس نیست و اگر وسایل ارتباطی و تلفن های همراه 
که اکنون در دسترس همه است در آن دوران بود، فساد بیش از این بود. امام جمعه 
اصفهان ادامه داد: این فعالیت ها مؤثر بوده و البته باید کار بیشتری انجام داد و این 
همان زمانی است که پیامبر اسلام درباره آن فرمود نگه داشتن دین از نگه داشتن 
آتش در کف دست دشوارتر است. وی با اشاره به کلام امیرمؤمنان )ع( درباره دنیا 
و آخرت عنوان کرد: حضرت می فرماید »مثل دنیا و آخرت، مثل مشرق و مغرب 
است، هر اندازه به یکی از آن ها نزدیک تر شوی، از دیگری دورتر می افتی«، لذا با 
وجود رواج فساد در دنیا و گسترش فضای مجازی باید بیش از هر زمانی در طول 
تاریخ کار کرد، اکنون دروغ هایی که در فضای مجازی گفته می شود اگر نیمی از آن 
مشخص باشد، بخش دیگری مشخص نمی شــود و مردم آن را قبول می کنند. 
آیت ا... طباطبایی نژاد اظهار کرد: اگر ما یک نفر را از انحراف نجات دهیم کار بزرگی 
انجام داده ایم، همچنان که امیرمؤمنــان )ع( می فرماید پیامبر به من فرمود »یا 
مسُ« لذا حتی  ، لأن یَهدی اللّه ُ عَلی یَدیَکَ رجَُلًا خَیرٌ لَکَ مِمّا طَلَعَت عَلیهِ الشَّ عَلیُّ
افراد معتاد را نیز می توان هدایت کرد و نجات داد، چرا که این افراد بیمار هستند و 
فکر آن ها منحرف شده و ایجاد اردوگاه هایی که سپاه برای ساماندهی وضعیت این 
افراد شکل داده کار خوبی است و همه دستگاه ها و ادارات نیز باید به این امر کمک 
کنند. امام جمعه اصفهان همچنین با تأکید بر مســئله حجاب و اقدامات انجام 

شده درباره آن تصریح کرد: درباره مســئله حجاب نیز قرار بود اقداماتی به دست 
نیروی انتظامی انجام شود و اینکه تاکنون اجرایی نشده ایراداتی در کار بوده است، 
اگر بخواهیم با گرفتن جریمه این مسئله را حل کنیم اشتباه است و ممکن نیست. 
وی خاطر نشان کرد: در مسئله بی حجابی، برای فرد توضیح داده شود که این کار 

سبب سوء سابقه می شود.
 در ابتدای این دیدار  معاون اجتماعی سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان 
گزارشــی از اقدامات این مجموعه ارائه و اظهار کــرد: در زمینه مباحث جمعیت، 
نرخ جمعیت در اســتان یک دهم درصد اســت و میانگین کشوری یک و شش 
دهم درصد بوده و اصفهان، پایین تر از رشــد جمعیت در کشور است، از همین رو 
سپاه قرارگاه جمعیت را فعال کرد و در مجلس نیز مصوب شد، این قرارگاه هفت 
کارگروه دارد. محمد شفیعی افزود: در بحث ازدواج آسان، به هنگام و پایدار نیز از 
جمله فعالیت های انجام شده به ویژه در زمینه ازدواج آسان، فعال سازی 15 مرکز 
مشاوره بود و سعی شد در این زمینه کلینیک مشاوره راه اندازی شود و حتی در زمینه 
اعتیاد، پیشگیری از طلاق و مشاوره تحصیلی نیز این کلینیک در 32 ناحیه فعال 
است و بدون مداخله سپاه، مشاورها به مدارس و مراکز جمعیتی رفته و جلسات و 
سخنرانی دارند و خروجی آن شرکت 5000 نفر در مشاوره های خصوصی بوده است. 
وی با بیان اینکه در حوزه ازدواج، سرشبکه واسطه های خیر و حکمیت پیشگیری 
از طلاق در هر ناحیه تعیین شده است، گفت: این سرشبکه ها آموزش داده شده، 
تفاهم نامه ای با دفتر تبلیغات اسلامی انجام و جشن 30 ازدواج آسان برگزار شد 
و هزار زوج در این جشــن حضور یافتند. وی افزود: در کارگروه تغذیه و بهداشت 
نیز که یکی دیگر از کارگروه های قرارگاه جمعیت است 100 مورد انصراف از سقط 
جنین ثبت شد و 85 کودک به دنیا آمد، 8 مرکز نفس نیز راه اندازی شده است و 
همچنین 268 زوج تحت بیمه درمان ناباروری و 430 زوج نیز تحت بیمه تکمیلی 
ناباروری قرار گرفته ا ند. در کارگروه نقش آفرینی بانوان، طرح تهیه سیســمونی 
برای خانواده های بی بضاعت و حمایت از بانوان نابــارور صورت گرفته و در حوزه 
رصد و مقابله نیز با پزشکان فعال در زمینه سقط جنین برخورد شده است. شفیعی 
به برخی از اقدامات معاونت اجتماعی سپاه صاحب الزمان )عج( استان در حوزه 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی اشاره کرد و افزود: محله هایی را تحت عنوان 
محله های کرامت که محل ناهنجاری های اجتماعی هستند، شناسایی و برای رفع 
آسیب در این محله ها، 11 کارگروه تشکیل شد، رصد و پایش معضلات و آسیب های 
این محله های صورت گرفت و در زمینه بهداشت و سلامت و پیشگیری از اعتیاد و با 
حضور خیرین کارهای خوبی انجام شد. وی اضافه کرد: یکی از بزرگ ترین آسیب ها 
در این طرح، موضوع اعتیاد است و برای مقابله با این معضل اردوگاه هایی تشکیل 

شد و معتادان متجاهر جمع آوری، غربالگری و قرنطینه شدند.

حســین افشــین، معــاون علمــی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیــان 
رئیس جمهوری، به همراه شــینا انصاری معاون رئیس جمهوری و رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیســت در دومین روز از بیست و دومین نمایشگاه 

محیط زیست از غرفه های این نمایشگاه بازدید کردند.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری در جریان بازدید 
از غرفه فولاد مبارکه، پس از آشنایی با آخرین اقدامات و دستاوردهای این 
شرکت در حوزه محیط زیست، اعم از جمع آوری پساب های شهری و صنعتی 
و بازچرخانی آن ها در چرخه صنعت، کاهش ضایعات و پسماند و اقدامات 
شرکت در پایش مســتمر و برخط خطوط تولید گفت: فولاد مبارکه یکی از 
صنایع بزرگ کشور است که در حوزه دانش بنیان سرمایه گذاری های خوبی 
انجام داده است. این شرکت در حوزه صندوق های CVC در حال حاضر یک 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری کرده و طبق برنامه تعریف شده، قرار است 

این میزان سرمایه گذاری را به 3000 میلیارد تومان افزایش دهد.

وی تصریح کرد: برای اینکه بتوانیم بهره وری شــرکت ها را افزایش دهیم، 
باید از فناوری های نوین مانند هوش مصنوعی استفاده کنیم. با استفاده از 
این فناوری می توانیم با مدیریت بهتر، شاهد کاهش مصرف انرژی باشیم. 
همچنین با استفاده از فناوری های نوین می توان میزان مصرف مواد اولیه 
و ضایعات و پســماند را کاهش داد و برای بازچرخانی هــا از این تکنولوژی 

استفاده های بهینه تری کرد.
معاون علمی، فناوری و اقتصــاد دانش بنیان رئیس جمهوری با بیان اینکه 
همه شهروندان در فصول سرد سال از انواع سیستم های گرمازا آلودگی های 
متنوعی را تولید می کنند، گفت: اینکه دغدغه همه ما آلودگی کمتر باشد، در 
واقع احترام به محیط  زیست و حرکت در مســیر توسعه پایدار است و این 
همان مسیری است که با توسعه فرهنگی میســر خواهد شد. هریک از ما 
باید بررسی کنیم که به عنوان یک شــهروند چه نقشی می توانیم در کاهش 

آلودگی ها و بهبود محیط  زیست داشته باشیم.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان گفت: با نوســازی مسیر 
اســتحصال و جمع آوری گاز در تصفیه خانه فاضلاب شــمال امکان تولید برق 
از 650 مترمکعب در ساعت بیوگاز فراهم شــد. به گزارش »مهر«، ناصر اکبری 
صبح یکشنبه در بازدید از تصفیه خانه فاضلاب شــمال اصفهان از صرفه جویی 
600 کیلووات ساعت مصرف برق با اجرای عملیات بهینه سازی فرایند تصفیه در 
فاز دوم این تصفیه خانه خبر داد و اظهار کرد: پس از اجرای عملیات بهینه سازی 
فرایند تصفیه و خارج کردن برخی از تجهیزات با مصرف نامتعارف انرژی از مدار 
بهره برداری، مصرف بــرق در این تصفیه خانه کاهش یافــت. وی درخصوص 
بازسازی دایجسترهای فاز دوم و نیز نوسازی مسیر استحصال و جمع آوری گاز در 
تصفیه خانه فاضلاب شمال گفت: با اجرای این عملیات امکان تولید برق از بیوگاز 
تولید شده در تصفیه خانه شمال فراهم می شود. اکبری افزود: هم اکنون در فاز 
یک تصفیه خانه 150 متر مکعب در ساعت و در فاز دو 500 متر مکعب در ساعت 
بیوگاز تولید می شود. مدیرعامل آبفای استان اصفهان به راه اندازی سامانه های 
لجن خشک کن در تصفیه خانه فاضلاب شمال اصفهان اشــاره کرد و گفت: با 

راه اندازی این سامانه ها علاوه بر کاهش بوی نامطبوع، در حدود 15 میلیارد تومان 
صرفه جویی در هزینه ها با کاهش مصرف پلی الکترولیت در فرایند تصفیه حاصل 
شد. وی افزود: در حال حاضر حجم ورودی فاضلاب به این تصفیه خانه در حدود 
210 هزار متر مکعب در شبانه روز است و کیفیت پساب در این تصفیه خانه مطابق 

استانداردهای تعیین شده است.

مدیرکل بیمه سلامت اســتان اصفهان گفت: نهم دی  روزی است که در تاریخ 
ایران اسلامی به عنوان نماد بصیرت، اتحاد و ایستادگی ملت بزرگ ایران ثبت 

شده است.
محمدحسین صفاری در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به فرازی از سخن حضرت 
امیرالمؤمنین )ع( اظهار کرد: بنا بر گفته امیرالمؤمنین )ع( »انسان با بصیرت 
کسی است که بشنود، خوب بیندیشد، بنگرد و ببیند و از تجارب دنیا بهره گیرد، 
سپس در راه روشن حرکت کند«. وی با اشاره به اینکه نهم دی روزی است که در 
تاریخ ایران اسلامی به عنوان نماد بصیرت، اتحاد و ایستادگی ملت بزرگ ایران 
ثبت شده اســت، گفت: در این روز مردم با حضور پرشــور خود در صحنه نشان 
دادند که همواره در برابر فتنه ها و چالش ها با آگاهی و هوشیاری ایستاده اند و از 

آرمان های انقلاب اسلامی دفاع خواهند کرد.
مدیرکل بیمه سلامت اســتان اصفهان اضافه کرد: این حماسه یادآور آن است 
که وحدت و همبستگی ملت می تواند بر هر توطئه ای غلبه و مسیر پیشرفت و 
تعالی کشــور را هموار کند. صفاری با بیان اینکه امت در روز بصیرت و میثاق بار 
دیگر با ولایت، آرمان های امام راحل )ره( و مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 

تجدید بیعت کردند، خاطرنشان کرد: اهمیت تقویت روحیه همدلی و همکاری 
در راستای خدمت به مردم مورد تأکید و لازم است در مسیر تحقق اهداف نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران با بصیرت و اراده ای قوی تر از همیشه گام برداریم 

و در راستای ارتقای سلامت و رفاه جامعه تلاش کنیم.

در بیست و دومین نمایشگاه بین المللی محیط زیست عنوان شد؛

فولاد مبارکه در مسیر منافع ملی گام برمی دارد و الگویی برای سایر صنایع است

مدیرکل بیمه سلامت استان اصفهان:

حماسه نهم دی نشان دهنده آگاهی و هوشیاری مردم است
امام جمعه اصفهان:

اقدام سپاه در ساماندهی وضعیت معتادان شایسته و قابل تقدیر است

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان: 

امکان تولید برق از بیوگاز در تصفیه خانه شمال اصفهان فراهم شد
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فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت:

امیدواریم سایر صنایع نیز از حرکت فولاد مبارکه برای رفتن به سمت استفاده از انرژی خورشیدی 

الگو بگیرند
سخنگوی دولت گفت: طبیعتاً رفتن به سمت انرژی های نو و تجدیدپذیر یکی از الزامات است و مسلماً مانند سایر کشورها باید به این سمت حرکت کنیم. 
اگرچه سال هاست این موضوع مطرح است، اما هیچ گاه مثل امروز به این جدیت بر آن تأکید نشده است. فاطمه مهاجرانی اظهار کرد: اقلیم ایران به خوبی 
ظرفیت استفاده از انرژی خورشیدی را دارد. ما از حرکت فولاد مبارکه برای رفتن به سمت استفاده از انرژی خورشیدی خوشحالیم و امیدوارم سایر صنایع نیز 
الگو بگیرند. دولت نیز پشتیبانی از تولید 30 هزار مگاوات برق خورشیدی را در دستور کار قرار داده است. وی افزود: با چنین اقداماتی امیدواریم که از این  پس، 

استفاده از انرژی های فسیلی کمتر در سبد انرژی های مصرفی کشور باشد و بیشتر در مسیر استفاده از انرژی های نو قدم برداریم.

معصومه آقاپور، مشاور رئیس جمهوری در امور همکاری های اقتصادی:

 فولاد مبارکه در بخش مسئولیت اجتماعی و انرژی های تجدیدپذیر اقدامات خوبی

انجام داده است
مشاور رئیس جمهوری در امور همکاری های اقتصادی گفت: ناترازی های انرژی به خصوص ناترازی برق در کشور بسیار زیاد است و دولت چهاردهم تأکید 
بسیاری بر انرژی های تجدیدپذیر دارد. معصومه آقاپور اظهار کرد: با توجه  به اینکه استفاده از انرژی خورشیدی در کشور ما داری مزیت زیادی است، دولت 
اقدامات بسیار خوبی در این زمینه انجام داده و مصوبات خاصی داشته اســت. ضمن اینکه با توجه  به حساسیت موضوع، رئیس جمهوری شخصاً ریاست 
این جلسات را خود برعهده دارند. وی افزود: در حوزه استفاده حداکثری از انرژی های تجدیدپذیر قوانین بسیار خوبی ازجمله واگذاری زمین های ۹۹ساله و 
پرداخت 50 تا 60 درصدی تسهیلات به خصوص برای صنایع مصوب شده است. همچنین فعال تر شدن بورس انرژی و برقی که قرار است از محل انرژی های 

تجدیدپذیر استحصال شود می تواند شرایط بهتری را برای حل مشکل ناترازی انرژی فراهم کند.
مشاور رئیس جمهوری در امور همکاری های اقتصادی تصریح کرد: فولاد مبارکه جزو چند صنعت برتر کشور است که در بخش مسئولیت اجتماعی و انرژی های 
تجدیدپذیر به ویژه انرژی خورشیدی اقدامات خوبی انجام داده است. وی افزود: با توجه  به فعالیت ها و تجارب این شرکت، انتظار داریم با تسهیلاتی که دولت 

فراهم می کند، شاهد ایجاد مزارع بزرگ انرژی خورشیدی به همت فولاد مبارکه باشیم که الگویی برای سایر صنایع باشد.

فولاد مبارکه، غرفه برتر بیست و دومین نمایشگاه محیط زیست
گفتنی است در آیین اختتامیه بیست و دومین نمایشگاه بین المللی محیط زیست، شرکت فولاد مبارکه به عنوان غرفه برتر در حوزه اطلاع رسانی و روابط عمومی 
و غرفه برتر در برگزاری رویدادهای جانبی، غرفه سازی و بهره مندی از اکران سیار واقعیت مجازی معرفی شد و با اهدای تندیس و لوح مورد تقدیر قرار گرفت.

این انتخاب به دلیل ارائه مناسب دســتاوردهای زیست محیطی، ارتباط مؤثر با بازدیدکنندگان، انتشار گســترده اخبار و اطلاع رسانی به موقع این نمایشگاه 
انجام شد.

معاون راهبردی رئیس جمهوری در بازدید از بیســت و دومین نمایشــگاه 
بین المللی محیط زیست عنوان کرد: ان شــاءا... که همه صنایع به سمت 
اقداماتی بروند که با محیط زیست همراه باشد و با محیط زیست دوستانه 
برخورد کنند؛ چراکه اگر ما نتوانیم با مشــارکت همه مردم، بخش دولتی 

و بخش خصوصی از وضعیت کنونی خارج شــویم، شــرایط برای زیست 
فرزندانمان بسیار دشــوار می شــود. محمدجواد ظریف اظهار کرد: قطعاً 
مسیر فولاد مبارکه و سایر صنایعی که از انرژی پاک و تجدیدپذیر استفاده 
می کنند، حرکت در مسیر منافع ملی و منافع فرزندان این مرزوبوم است.

محمدجواد ظریف، معاون راهبردی رئیس جمهوری:

مسیر فولاد مبارکه برای استفاده از انرژی پاک و تجدیدپذیر حرکت در مسیر منافع ملی است

حسین افشین، معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری:

 فولاد مبارکه یکی از صنایع بزرگ کشور است که در حوزه دانش بنیان سرمایه گذاری های خوبی

انجام داده است

در بیســت و دومین نمایشــگاه بین المللی 
محیط زیســت که از ۲۸ آذر تا یکــم دی ماه در 
مرکز نمایشــگاه های بین المللی شــهر آفتاب 
برگزار شــد، معاون راهبردی و معاون علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری، 
سخنگوی دولت و مشــاور رئیس جمهوری در 
امــور همکاری های اقتصــادی، ضمن بازدید 
از این نمایشــگاه در مصاحبه با خبرنگار فولاد 

چنین گفتند.
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